

# တိကျမှန်ကန်သည့် စာရင်းအင်းများအသုံးပြုခြင်းဖြင့် အစိုးရနှင့် ပြည်သူ့ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းအကြား ယုံကြည်မှုတိုးစေမည်

နေပြည်တော် မေ ၁၈

စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရေးကော်မတီ (၂/၂၀၁၇)အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ စာရင်းအင်း အချက်အလက်များ မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရေး ကော်မတီနာယက ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ တက်ရောက် အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် မူဝါဒများချမှတ်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ လက်တွေ့ ကျသည့် စီမံကိန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လည်းကောင်း စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်ခြင်း၊ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ဦးစားပေးအရေးကြီး လုပ်ငန်းစဉ်များ ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အစရှိသည့် ကိစ္စရပ်များအတွက် စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရေးသည် အလွန်

အရေးကြီးပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် လိုအပ်နေသည့် စာရင်းအင်းအချက်အလက် များ ရှေ့နောက်ညီညွတ်မှုရှိရန်၊ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ရရှိရန်၊ ယုံကြည်ကိုးစားနိုင်သော၊ ခိုင်မာသော စာရင်းအင်း များဖြစ်စေရန် အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ် ပါကြောင်း။

စာရင်းအင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးမှု အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာ (National Strategy for the Development of Statistics - NSDS) ကိုကာလရှည် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရေးစီမံချက်ကိုလည်း စာရင်းအင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းရေးဆွဲနေပြီး အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လိုအပ်သည့် Trust Fund နှင့် နည်းပညာအကူအညီများ ရရှိစေရေးအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှု မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ချိတ်ဆက်အကောင်အထည် ဖော်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရေးကော်မတီအစည်းအဝေး၌ ကော်မတီနာယက ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

# လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အတွေ့အကြုံကောင်းများကို နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးရေး ကောင်းစွာအသုံးချ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ပဉ္စမပုံမှန်အစည်းအဝေး စတင်ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၈

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် ပဉ္စမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ယနေ့မနက် ၁ နာရီခွဲ တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော် အဆောက်အအုံ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်း က မကြာမီကာလက ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ သည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများက ရွေးကောက် တင်မြှောက်ပေးခဲ့သည့် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ၁၂ ဦးကို လှိုင်းလှိုင်းစွာ ကြိုဆိုပါသည်ဟု ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ကိုယ်စား ပြောကြားလိုပါ ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် လွှတ်တော်

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ○



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ပဉ္စမပုံမှန်အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

ပြည်သူများအကြား ဒီမိုကရေစီအလေ့အကျင့်များ ခိုင်မာအားကောင်းစေရန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ပူးပေါင်းကူညီ

ပြည်သူ့လွှတ်တော် စာမျက်နှာ >> ၇

ပြည်သူများ၏ လိုလားချက်ဆန္ဒနှင့် အခက်အခဲများကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်

အမျိုးသားလွှတ်တော် စာမျက်နှာ >> ၈

ကန့်ကွက်စာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးယူရန်မရှိကြောင်း ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သတင်းထုတ်ပြန်

စာမျက်နှာ >> ၉

Let's Build Together!

ရုံးချုပ်  
 • အမှတ် (၁၂၃)၊ အလံပြဘုရားလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး။  
 • ဖုန်း - ၀၉၅ - ၁ - ၂၅၅ ၈၁၉ - ၃၈  
 • ဖက်(စ်) - ၀၉၅ - ၁ - ၂၅၅ ၈၃၉  
 • Email : ho@maxcement.com  
 • Sales Hotline - ၀၉၅ - ၉ - ၇၇၀၇၇၀၇၇၀  
 • Technical Hotline - ၀၉၅ - ၉ - ၉၆၀၉၆၀၅၆၀

စက်ရုံ  
 • တောင်ဖီလာ၊ လယ်စေးမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်။  
 • ဖုန်း - ၀၉၅ - ၉ - ၅၀၀၀၇၃၇၀၉၅ - ၉ - ၄၉၂၀၅၀၂၄  
 • Email: factory@maxcement.com

MAX CEMENT

Website: www.maxmyanmargroup.com

ကြေးမုံ

နိုင်ငံတော်အကျိုးစီးပွားကို ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များဖော်ဆောင်

ဒုတိယအကြိမ်လွှတ်တော် ပစ္စည်းပုံစံအစည်းအဝေးကို ယနေ့စတင် ကျင်းပနေပြီဖြစ်သည်။ ယနေ့စတင်ကျင်းပသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးတွင် ပြီးခဲ့သည့်ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့က ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပြည်သူများက ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့သည့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အစားထိုးပြောင်းလဲသည့် တပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ်များက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် ကတိသစ္စာ ပြုကြသည်မှာ ထူးခြားမှုပင်ဖြစ်သည်။

ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုပေါ်ပေါက်လာရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသောယနေ့ အချိန်အခါတွင် အခက်အခဲများနှင့်အကျပ်အတည်းများ၊ စိန်ခေါ်မှုများမှာ များပြားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ပြည်သူတို့၏လူမှုဘဝ မြင့်မားတိုးတက်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း စိန်ခေါ်မှုများစွာ ရှိနေဆဲဖြစ် သည်။ သို့သော် နိုင်ငံတော်၏မဏ္ဍိုင်ကြီးများဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး မဏ္ဍိုင်၊ အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်၊ တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်၊ စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်နှင့် ပြည်သူ့မဏ္ဍိုင်တို့ ဟန်ချက်ညီညီဖြစ်ထွန်းနေမည်ဆိုလျှင် နိုင်ငံအတွက် စိုးရိမ်ပူပန်ဖွယ်အကြောင်းမရှိချေ။

ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင်တွင် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များက နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားအတွက် လွှတ်တော်များတွင် ဥပဒေပြုရေးလုပ်ငန်းများ သာမက ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက် ကြရာ ဒုတိယအကြိမ်လွှတ်တော်ကာလအတွင်း နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များသည် ဥပဒေပြုရေးလုပ်ငန်းများကို လွှတ်တော်များအတွင်း ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နေရုံမျှဖြင့် မလုံလောက်ချေ။

ပြည်သူများ၏ ပကတိအခြေအနေမှန်များ၊ ပကတိလိုအပ်ချက်များ နှင့် ကင်းကွာခြင်းမပြုသင့်ချေ။ ထို့ကြောင့် လွှတ်တော်များကျင်းပခြင်း မပြုမီ လွှတ်တော်များနားချိန်ကာလများတွင် မိမိတို့အား ရွေးချယ် တင်မြှောက်ပေးခဲ့သော မဲဆန္ဒနယ်မြေများအတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝလိုအပ်မှုများကို ကွင်းဆင်းလေ့လာမှတ်သား ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး လွှတ်တော်များပြန်လည်စတင်သောအခါ ပြည်သူ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် လက်တွေ့ကျကျ ဖြည့်ဆည်းအကောင်အထည် ဖော်ပေးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ပေးလိမ့်မည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေသန်း ၄၀ကျော်ရှိနေပြီး လူဦးရေမှာ လည်း တစ်နေ့တခြားတိုးပွားနေသဖြင့် ပြည်သူတို့လိုအပ်ချက်များမှာ လည်း တစ်နေ့တခြားမြင့်မားနေသည်။ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေအရ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတွင် အချုပ်အခြာအာဏာသည် ပြည်သူများ၌ တည်သည် ဟုဆိုထားသည်။ သို့ရာတွင် သန်းပေါင်းများစွာသော ပြည်သူတို့သည် ၎င်းတို့၏အရေးအရာကိစ္စများကို မိမိတို့ကိုယ်တိုင်စုစုပေါင်း၍ ဆုံးဖြတ်ခြင်း မပြုနိုင်ချေ။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူတို့က ကာလအပိုင်းအခြားသတ်မှတ်၍ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ထားသော ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များက နိုင်ငံတော်၏ အရေးအရာကိစ္စများကို တာဝန်ယူစဉ်းစားဆုံးဖြတ်ပေးကြရသည်။

ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားစေမည့် ဥပဒေများကို လိုအပ်သလို ရေးဆွဲခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခြင်းတို့ကို ပြုကြရသည်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များသည် ပြည်သူတို့နှင့်အမြဲတစေ ရင်းနှီးစွာဖြင့် ထိတွေ့ ဆက်ဆံရသဖြင့် ကိစ္စအဝဝတွင် ပြည်သူတို့၏သဘောထား၊ ဆန္ဒတို့ကို သိရှိပြီးဖြစ်သည်ဟု ယူဆရသည်။ ပြည်သူတို့၏ သဘောထား၊ ဆန္ဒကို လိုက်လျော၍လည်းကောင်း၊ ပြည်သူတို့၏ အကျိုးကျေးဇူးကို ထောက်ရှု၍ လည်းကောင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွား များကို ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ကြပေလိမ့်မည်။

လွှတ်တော်များသည် ပြည်သူတို့၏ဆန္ဒ၊ ပြည်သူတို့၏ဘဝ အမှန်ကို ထင်ဟပ်ပြသသော ကြေးမုံဖြစ်သည်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များသည် ပြည်သူတို့က ရွေးချယ်ထားကြသူများဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များသည် ပြည်သူတို့နှင့်မကင်းကွာဘဲ ပြည်သူတို့ နှင့်တစ်သားတည်းရှိကာ စစ်မှန်သောပြည်သူ့ဆန္ဒများကို လွှတ်တော် များတွင် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းတင်ပြဆွေးနွေးကြခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူ့အကျိုးကို ထိရောက်စွာသယ်ပိုးကြလိမ့်မည်ဟု ယုံကြည် ထားပါသည်။



Union Peace Conference - 21st Century Panglong - second session



ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံ (ဒုတိယအစည်းအဝေး)

Union Peace Conference - 21st Century Panglong (Second Session)

၂၄ - ၅ - ၂၀၁၇

နေပြည်တော်

မြန်မာပုဒ္ဒဘာသာနိုးကြားရေးအသင်း(ရန်ကုန်)၏ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်းမှာ ပုဒ်မ ၄(စ)နှင့် ညီညွတ်မှုမရှိသည့်အတွက် ဒေသဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်များအခြေခံကာ ဥပဒေနှင့်အညီဆောင်ရွက်သွားမည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌရခိုင်၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှူး သတင်းထုတ်ပြန်ချက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၈ ရက် ( ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၈ ရက် )

၁။ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်တွင် (၂၀-၅-၂၀၁၇)ရက်နေ့၌ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်းပြုရန် မြန်မာပုဒ္ဒဘာသာနိုးကြားရေးအသင်း(ရန်ကုန်)မှ ဦးကျော်မျိုးသက်က လျှောက်ထား ခဲ့ပါသည်။ အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံသားများ၏ လွတ်လပ်ခွင့်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ ခံစားခွင့်၊ တာဝန်နှင့်တားမြစ်ချက်များကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ တည်ဆဲဥပဒေများ နှင့်အညီ ခွင့်ပြုဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်း စွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်း လျှောက်ထားသူများအနေဖြင့်လည်း ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက် များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါသည်။

၂။ ယခုအချိန်သည် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်၌ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ဒုတိယအစည်းအဝေးကျင်းပရန် ပြင်ဆင်နေသည့်ကာလဖြစ်သဖြင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၏ တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးသည် လွန်စွာအရေးကြီးသည့် အချိန်ကာလဖြစ်ပါသည်။

၃။ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်း အခွင့်အရေး ကို သုံးစွဲဆောင်ရွက်လိုသောနိုင်ငံသား၊ အဖွဲ့အစည်းများသည် ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရရှိရေးအတွက် ကြိုတင်အသိပေးတင်ပြရာတွင် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၄(စ)အရ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်(သို့မဟုတ်)အဖွဲ့အစည်းများက ဒေသဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်အရ ကြိုတင်သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ညှိနှိုင်း သဘောတူညီချက်ကို တင်ပြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဦးကျော်မျိုးသက်က ငြိမ်းချမ်း စွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်းပြုရန် လျှောက်ထားရာတွင် ယင်းသို့ ပုဒ်မ ၄(စ)အရ တင်ပြရမည့်ညှိနှိုင်းသဘောတူညီချက်မပါရှိသဖြင့် ၎င်း၏အသိပေးတင်ပြချက်သည် ဥပဒေပါလိုအပ်ချက်နှင့် ညီညွတ်မှုမရှိသည် ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်းပြုလိုသူများ၏ အခွင့်အရေးဆုံးရှုံးမှုမရှိ စေရေးအတွက် တင်ပြလျှောက်ထားသူများနှင့် ဥက္ကဋ္ဌရခိုင်၊ နယ် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မေ ၁၈ ရက် ၁၃၀၀ အချိန်တွင် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းခဲ့ကြရာ-

(က) ရန်ကုန် (သို့မဟုတ်) မန္တလေးမှ လာရောက်မည့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်မည့်သူများသည် အောက်ပါလမ်းကြောင်းအတိုင်း မော်တော်ယာဉ်များဖြင့်လာရောက်ရန် သဘောတူခဲ့ကြပါသည်။

(၁) ရန်ကုန်ဘက်မှ ဝင်ရောက်ပါက တောင်စဉ်အေး သကြားစက် မှ ရန်ကုန်-မန္တလေး(လမ်းဟောင်း)အတိုင်း လယ်ဝေးမြို့နယ်၊ အင်ဘုကွေ့လမ်းဆုံအထိ၊ အင်ဘုကွေ့လမ်းဆုံမှ ရာဇဌာနီ လမ်းအတိုင်း ရွှေပြည်တော်ဝင်လမ်းနှင့်ဆုံသည်အထိ (ကံကော် ပန်းအပိုင်း)၊ ၎င်းလမ်းဆုံမှ ရွှေပြည်တော်ဝင်လမ်းအတိုင်း နေပြည်တော်မြို့ပတ်လမ်း (V-4 လမ်း)နှင့် ဆုံသည်အထိ၊ ၎င်းလမ်းဆုံမှ နေပြည်တော်မြို့ပတ်လမ်း (V-4 လမ်း)အတိုင်း ပျဉ်းမနား-တောင်ညိုကားလမ်းနှင့်ဆုံသည့် (V-4 လမ်း) အထိ၊ (V-4 လမ်း)လမ်းဆုံမှ ပျဉ်းမနား-တောင်ညိုကားလမ်း အတိုင်း ရွှေနံသာရပ်ကွက် ဘောလုံးကွင်းအထိ။

(၂) မန္တလေးဘက်မှဝင်ရောက်ပါက တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ရန်ကုန်-မန္တလေး(လမ်းဟောင်း) မိုင်တိုင်အမှတ်(၂၇၈/၄) မှ နေပြည်တော်-တပ်ကုန်း အမှတ်(၂)လမ်းအတိုင်း သီရိ မဏ္ဍိုင်လမ်းနှင့် ဆုံသည်အထိ၊ ၎င်းလမ်းဆုံမှ သီရိမဏ္ဍိုင် လမ်းအတိုင်း နေပြည်တော်မြို့ပတ်လမ်း (V-4 လမ်း)နှင့် ဆုံသည်အထိ၊ ၎င်းလမ်းဆုံမှ နေပြည်တော်မြို့ပတ်လမ်း (V-4 လမ်း)အတိုင်း ပျဉ်းမနား-တောင်ညိုကားလမ်းနှင့် ဆုံသည့် (V-4 လမ်းဆုံ)အထိ၊ (V-4 လမ်းဆုံ)မှ ပျဉ်းမနား-တောင်ညို ကားလမ်းအတိုင်း ရွှေနံသာရပ်ကွက် ဘောလုံးကွင်းအထိ။

(ခ) ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းပြုလုပ်မည့် ကြားဖြတ်ချိန်ကို ၂ နာရီထက် မပိုစေရန် သဘောတူကြပါသည်။

(ဂ) ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်းပြုလုပ် ရာတွင် အသုံးပြုမည့်ပိုစတာ၊ ဆိုင်းဘုတ်နှင့် ကြွေးကြော်သံစာသား များကို သဘောတူကြပါသည်။

၄။ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များအနေဖြင့် အပို(၂)ပါ အခြေအနေများအရ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးမည့်အင်အားကို (၃၀၀)ဦးခန့်ဖြင့်ဆောင်ရွက်ရန် ညှိနှိုင်းခဲ့သော်လည်း ဦးကျော်မျိုးသက်နှင့်အဖွဲ့က အင်အား(၁၅၀၀၀)ခန့် စုဝေးခွင့်ပြုရန် တောင်းဆိုပြီး ၎င်းတို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်းမပြုသဖြင့် စုဝေးမည့် လူအင်အားနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နှစ်ဖက်သဘောတူညီမှုမရရှိခဲ့ပါ။

၅။ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်းကို ဥပဒေနှင့် အညီ စနစ်တကျ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် နှစ်ဖက်အပြန်အလှန် နားလည်မှု ရှိစွာဖြင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြရန် လိုအပ်ပါသည်။ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေဖြစ်သော နေပြည်တော်တွင် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ဒုတိယအစည်းအဝေး အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် အများပြည်သူ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့အတွက် ဒေသ ဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်များကိုအခြေခံ၍ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

Table with 3 columns: Item Name, Unit, and Price/Rate. Includes gold prices, oil prices, and exchange rates.

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း



စာတည်းများချုပ် - ဦးခင်မောင်ကျော်ဒင်
စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးစိုးနိုင်
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေးသန်း၊ ဦးကျော်ဇေယျာမြင့်၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်မေလှသင်း၊ ဒေါ်စန္ဒာဝင်း

သတင်းထောက်များ - ဦးဌေးအောင်
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးအောင်ထိန်၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဒေါ်ခင်ဇာလီ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း
သတင်းထောက် - ဒေါ်ဆုနှင့်လှ

ပြည်တွင်းရေးရာ

# ပြည်သူနှင့်အတူ

### ❖ ရှေ့ဖူးမှ

စာရင်းအင်းလွှမ်းခြုံမှု အားကောင်းနိုင်ရေး၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ စာရင်းအင်းများကို ရလဒ်ရရှိရေးအတွက် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်နိုင်ရေး၊ စာရင်းအင်းဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းပြီးပါက အာဏာသက်ရောက်စေရေးအတွက်လည်း ဆက်လက် တွန်းအားပေး ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Stakeholder များ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် Platform တစ်ရပ်ထူထောင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဝန်ကြီးဌာနအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများသည် အဓိကကျသည့်အတွက် အင်အားစုများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

အရည်အသွေးပြည့်ဝပြီး တိကျမှန်ကန်သည့်စာရင်းအင်းများကို အသုံးပြု နိုင်ခြင်းအားဖြင့် အစိုးရနှင့် ပြည်သူများအကြား၊ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်း များအကြား ယုံကြည်မှုတိုးမြှင့်စေနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဘေးအန္တရာယ်လျော့ပါးရေးစီမံခန့်ခွဲမှု တိုးတက်မှုအခြေအနေကို သုံးသပ်နိုင်သည့် ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ချရေးဆိုင်ရာ ဆန်ဒိုင်းမူဘောင်ပါသတ်မှတ်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရေး၊ ညွှန်းကိန်း များ တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်အတွက်လည်း မိမိနိုင်ငံနှင့်တိုက်ညီသည့် အဓိပ္ပာယ်သတ်မှတ်ချက်များ၊ နည်းလမ်းများကို ဌာနဆိုင်ရာများက ပူးပေါင်း ဝိုင်းဝန်းပြီး အဖြေရှာကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

SDGs ပန်းတိုင်များ၊ ဆန်ဒိုင်းမူဘောင်ပါသတ်မှတ်ချက်များ၊ အောင်မြင် စေရေးအတွက် ကဏ္ဍဆိုင်ရာ၊ ဒေသန္တရဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်များချမှတ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်မှုများအား ရေးဆွဲဖော်ဆောင်ကြရန်၊ နှစ်တိုနှစ်ရှည် စီမံကိန်းများမှာ ထည့်သွင်းအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး၊ ညွှန်းကိန်းများ တိုးတက်စေရေးကိစ္စများ ဆောင်ရွက်ကြရန်လည်း တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကျော်ဝင်းက စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ မှန်ကန်ရေး၊ အရည် အသွေးပြည့်ဝရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ကြုံခဲ့ရသည့် အခက်အခဲနှင့် စိန်ခေါ်မှုများ၊ အားနည်းချက်နှင့် လိုအပ်ချက်များ၊ ဆောင်ရွက်ရန်နည်းလမ်းများ၊ လိုအပ် ချက်များ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် စာရင်းအင်းအချက်အလက်များမှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေး ပြည့်ဝရေး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ဝါဝါမောင်က လုပ်ငန်းအဖွဲ့များအလိုက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသူများက ဒေသအလိုက်၊ နယ်ပယ်ကဏ္ဍအလိုက် အတွေ့အကြုံများအပေါ်အခြေခံ၍ အခက်အခဲ၊ လိုအပ်ချက်နှင့် နည်းလမ်းများကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတက ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းရန် လက်တွေ့ကျသည့်မူဝါဒများကို ခိုင်မာအောင်ဆောင်ရွက်သည့် နေရာတွင် အရည်အသွေးရှိသည့် စာရင်းအင်းများ မရှိမဖြစ်အရေးပါသကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လိုအပ်နေသည့်ကဏ္ဍများ၊ နေရာဒေသများနှင့် ဦးစားပေး ဖော်ထုတ်မှုများတွင် စာရင်းအင်းမှန်ကန်မှုများ လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။

ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့အနေဖြင့် ခေတ်စနစ်နှင့်တိုက်ညီသည့် မြန်မာနိုင်ငံ စာရင်းအင်းဥပဒေသစ် ရေးဆွဲတင်ပြဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မကြာမီ ပြဋ္ဌာန်း နိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာရင်းအင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးမှု အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာ(National Strategy for the Development of Statistics- NSDS)အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေး ပြည့်ဝရေးကော်မတီအောက်ရှိ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ (၁၀)ဖွဲ့ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အစည်းအဝေးသို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ စီးပွားရေးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ဌာန ဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ စာရင်းအင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးမှု အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာ ဖော်ဆောင်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များနှင့် တာဝန်ရှိ သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ(Business for Peace-B4P)အကြောင်း သတင်းမီဒီယာများအား အသိပေးပွဲပြုလုပ်စဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်)

## ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကိစ္စများတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အထောက်အကူပြုပါဝင်နိုင်ရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအမည်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

### ရန်ကုန် မေ ၁၈

မြန်မာနိုင်ငံ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စီးပွားရေးအဖွဲ့များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ လူမှုစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့်အတူ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကိစ္စများတွင် အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေး အတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ(Business for Peace -B4P)အကြောင်း သတင်းမီဒီယာများအား အသိပေးပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(UMFCCI) တွင် ပြုလုပ်သည်။

ကုန်သည်/စက်မှုအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော် မင်းဝင်းက “နိုင်ငံတော်နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှု အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးအဓိကကျသလို စီးပွားရေး ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်း တစ်ခုဟာလည်း ရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲစွာစွာမရှိဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အဓိကကျပါတယ်။ အဓိကကတော့ United Nations Global Compact Network (UNGC)က ကျင့်သုံးနေတဲ့ အချက်(၁၀)ချက်ကို လိုက်နာကျင့်သုံးဖို့၊ မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကိစ္စရပ်တွေမှာ ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍ အထူးသဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တွေမှာ လုပ်ငန်းစဉ်ပတ်သက်ပြီး ကျင့်သုံးရမယ့် ကျင့်စဉ်တွေမှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သွားဖို့ပါ”ဟု ပြောသည်။

ကုန်သည်/စက်မှုအသင်းချုပ်နှင့် United Nations Global Compact Network တို့သည် ပြည်သူလူထု၏ ရေရှည်တည်တံ့သော လူမှုစီးပွားရေး ဘဝ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဝိုင်းဝန်း အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေး အတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ(B4P)အား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရန် ဧပြီ ၄ ရက်က လက်မှတ်ရေးထိုး ခဲ့ကြသည်။

“စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တွေ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဘယ်လိုအထောက်အကူပြု အကူအညီပေးလို့ရလဲ ဆိုတော့ အလုပ်အကိုင် ဖန်တီးမှုတွေပေးမယ်။ ဝန်ထမ်းတွေ အရည်အသွေးတက်အောင် လုပ်ပေး လို့ရတယ်။ နောက်နည်းပညာတွေသုံးပြီး အဲဒီဒေသ တိုးတက်အောင် လုပ်ပေးဖို့လိုပါတယ်။ ဒါတွေ လုပ်ပေးနိုင်ရင် အဲဒီဒေသအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းတွေ လုပ်ပေးတာပါပဲ။ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်မှာ တစ်ချိန်က နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း(EAOs) နဲ့ အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းပဲ ပါဝင်နေတာ တွေ့ရပါတယ်။ အခုချိန်မှာတော့ ကွက်လပ်တစ်ခု ဖြစ်တဲ့ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍကလည်း ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးမှာပါဝင်ဖို့ ကတိကဝတ်ပြုရမယ်။ ကတိကဝတ်ပြုတဲ့နေရာမှာ ပြည်တွင်းမှာသာမက နိုင်ငံတကာရဲ့ ကတိကဝတ်တွေဖြစ်တဲ့ UNGC နဲ့ B4P ကို လက်မှတ်ထိုးပါ”ဟု United Nations Global Compact Network Myanmar (UNGC Network Myanmar)၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက်က ငြိမ်းချမ်းရေးတွင် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ပါဝင်နိုင်သည့် အခြေအနေကို ပြောသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ Business for Peace (B4P)လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် ကုလသမဂ္ဂ၏ တာဝန်ကျေသောလုပ်ငန်းများ ဆိုင်ရာကွန်ရက်ဖြစ်သည့် Global Compact (GC)သို့ ဝင်ရောက်ရန်လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။ Global Compact ၏ အချက်(၁၀)ချက်ကို လိုက်နာ၍ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ပြီးပါက လုပ်ငန်းတွင် ကုလသမဂ္ဂ၏ Global Compact ကို တပ်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။ Global Compact (GC)ရရှိပါက သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၊ အဂတိ လိုက်စားမှုပပျောက်ရေး၊ လူ့အခွင့်အရေး၊ အလုပ်သမားအခွင့်အရေးကို လိုက်နာသူဖြစ်

ကြောင်း အသိအမှတ်ပြုခံရမည်ဖြစ်သည်။

ကုန်သည်/စက်မှုအသင်းချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမောင်ရွှေက “အခုဆို ၂၀၁၁ လောက်ကစတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ကြောင့် မြဝတီ-ကော့ကရိတ် လမ်းဟာ အေးချမ်းလာတယ်။ ဒီလိုပဲ ငြိမ်းချမ်း လာတာနဲ့အမျှ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းဆိုတာ ရှိလာမှာပဲ။ တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)မှာ ကြားကာလဆိုတဲ့ အစီအစဉ်တစ်ခုရှိတယ်။ အဲဒီအတွက်လည်း ကျွန်တော်တို့အစိုးရနဲ့ တစ်ဖက်က တာဝန်ရှိသူတွေ ဆွေးနွေးနေတာရှိတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးအသီးအပွင့် က ဒေသကလူတွေ ခံစားရဖို့ဖြစ်တယ်”ဟု ငြိမ်းချမ်းရေးကြောင့် ရရှိလာမည့်စီးပွားရေး အခြေအနေကို ပြောသည်။

တာဝန်ကျေသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ တစ်ဆင့် ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် လူမှုစီးပွား ဘဝ တည်ငြိမ်မှုကို ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်၊ ငြိမ်းချမ်းရေး အတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ "Business for Peace (B4P)"ကို ဒေသခံလုပ်ငန်းရှင်များ ပူးပေါင်းပါဝင်လာစေရေးအတွက် ကုန်သည်/စက်မှု အသင်းချုပ်သည် မေလဒုတိယ ပတ်အတွင်းက ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့သို့ သွားရောက် ခဲ့ပြီး ဒေသခံပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရတို့ကို ညှိနှိုင်းခဲ့သည်။ မေလနောက်ဆုံး ပတ်တွင် မန္တလေးမြို့သို့ ထပ်မံသွားရောက် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဖော်ဆောင်နေသည့် ယခုနှစ်တွင် Global Compact (GC)အဖွဲ့ဝင် တစ်သောင်းအထိရရှိရန် ဆောင်ရွက်မည်ဟု ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ (Business for Peace-B4P)အကြောင်း သတင်း မီဒီယာများအား အသိပေးပွဲတွင် ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက်က ပြောကြားထားသည်။

(ရခိုင်ညွှန်)

**အာဆီယံ ယူ-၁၅ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်း ဆီမီးဖိုင်နယ်တွင်ရှုံးနိမ့်**

### ဗီယက်ကျန်း မေ ၁၈

၂၀၁၇ အာဆီယံ ယူ-၁၅ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို ယနေ့ညနေပိုင်းက လာအိုနိုင်ငံ ဗီယက်ကျန်းမြို့၌ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်း ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ပြီး ဗိုလ်လုပွဲနှင့် လွဲချော်ခဲ့သည်။ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲများတွင် ဖိလစ်ပိုင်က မြန်မာကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုး၊ ထိုင်းက ကမ္ဘောဒီးယားကို ခြောက်ဂိုး-ဂိုးမရှိတို့ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ဖိလစ်ပိုင်အသင်းကို အပြန်အလှန်ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ခဲ့သောကြောင့် တတိယနေရာလုပွဲသာ ကစားရတော့မည်ဖြစ်သည်။ ဖိလစ်ပိုင် အသင်းသည် ဦးဆောင်ဂိုးသွင်းယူခဲ့သော်လည်း မြန်မာအသင်းတိုက်စစ်မှူး ဆုပြည့်ပြည့်ကျော်က(၄၇၊ ၅၂)မိနစ်တွင် နှစ်ဂိုးဆက်ပြန်သွင်းခဲ့သောကြောင့် ပြန်လည်ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့ သော်လည်း နှစ်ဂိုးပြန်ပေးခဲ့ရသောကြောင့် မြန်မာအသင်း ရှုံးနိမ့်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ တတိယနေရာလုပွဲနှင့် ဗိုလ်လုပွဲကို မေ ၂၀ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး တတိယနေရာလုပွဲအဖြစ် မြန်မာနှင့် ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဗိုလ်လုပွဲအဖြစ် ထိုင်းနှင့် ဖိလစ်ပိုင်တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

(ရခိုင်ညွှန်)

# လျှပ်စစ်ဓာတ်အားမဂ္ဂါဝပ် ၇၀၀၀ ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် အဏုမြူဓာတ်ပေါင်းဖိုများတည်ဆောက်ရန် အိန္ဒိယအစိုးရအတည်ပြု

နယူးဒေလီ မေ ၁၈

စုစုပေါင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား မဂ္ဂါဝပ် ၇၀၀၀ ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် အဏုမြူဓာတ်ပေါင်းဖို ၁၀ လုံးတည်ဆောက်ရန် အိန္ဒိယအစိုးရအဖွဲ့က အတည်ပြုပေးလိုက်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက မေ ၁၈ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းအဏုမြူလျှပ်စစ်ဓာတ်အား အစီအစဉ်အရ ဓာတ်ပေါင်းဖို အသစ်များတည်ဆောက်ရန် လိုအပ်သည်။ အသစ်တည်ဆောက်ရန် ရည်မှန်းထားသော ဓာတ်ပေါင်းဖိုများက ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်မည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပမာဏမှာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးတွင် လက်ရှိထုတ်လုပ်နေသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပမာဏ စုစုပေါင်းထက် ပိုမိုများပြားမည်ဖြစ်သည်။

အဏုမြူဓားအင်ထုတ်လုပ်မှုကို အကြီးအကျယ်မြှင့်တင်ရန် ရည်မှန်းထားသော အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ အေပီ-၁၀၀၀ အမျိုးအစားဓာတ်ပေါင်းဖိုများ တည်ဆောက်ပေးရန် အိန္ဒိယနှင့် ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့သော အမေရိကန် ဝက်စ်တင်ဟောက်စ် ဓာတ်ပေါင်းဖိုတည်ဆောက်ရေးကုမ္ပဏီ ပြုလဲလှူဒါန်းပေး အခြေအနေနှင့်တွေ့ကြုံခဲ့ရပြီးနောက် ဝန်ကြီးချုပ်နရိန္ဒရာမိုဒီ၏ အစိုးရအဖွဲ့က အထက်ပါအတိုင်း တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ဝက်စ်တင်ဟောက်စ် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကုမ္ပဏီသည် ဒေဝါလီခံရန် တရားရုံးတော်သို့ ဦးတိုက်လျှောက်ထားခဲ့ရာ ယင်းကုမ္ပဏီနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံအကြား ရရှိခဲ့သောသဘောတူညီချက်အတိုင်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ သံသယပွားမှုများကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။

အသစ်တည်ဆောက်မည့် ဓာတ်ပေါင်းဖိုများကို အိန္ဒိယနိုင်ငံရှိ ရေလေးဓာတ်ပေါင်းဖို ထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီတစ်ခုက ဒီဇိုင်းပုံစံရေးဆွဲပေးမည်ဖြစ်သည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု အများဆုံး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအများစုကို ကျောက်မီးသွေးမှ ထုတ်ယူသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လောလောဆယ်ကာလတွင် နျူကလီးယားဓာတ်အားပေး စက်ရုံ ၂၂ ရုံ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား မဂ္ဂါဝပ်



၆၇၈၀ ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်းရှိသည်။ 'ပြည်တွင်းဖြစ်ကို အားပေးပါ'ဟူသော ရည်မှန်းထားသည်။ အစိုးရ၏ မူဝါဒအရ ပြည်တွင်းဖြစ် ဓာတ်ပေါင်းဖိုများကို ထုတ်လုပ်သွားရန်

ရိုက်တာ။



## ပြုယမ်းအပေါ် နိုင်ငံတကာဖိအားများမြင့်တက်နေသော်လည်း ပြုယမ်းနှင့် ဖော်စကို သင်္ဘောသွားလာမှုခရီးစဉ် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ပြုယမ်း မေ ၁၈

ပြုယမ်း၏ နျူကလီးယားလက်နက်ဖွံ့ဖြိုးရေး အစီအစဉ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတကာ ဖိအားများမြင့်တက်လျက် ရှိသော်လည်း မြောက်ကိုရီးယားနှင့် ရုရှားနိုင်ငံတို့အကြား သင်္ဘောသွားလာမှုခရီးစဉ် ပုံမှန်လမ်းကြောင်းကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

ရာဂျန်ဆိပ်ကမ်းမှ ရုရှားနိုင်ငံအရှေ့ဖျားဆုံးဒေသရှိ ဗလာဒီဗိုစတုတ်ခါမြို့သို့ ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်သည်။ သင်္ဘောခရီးစဉ် ပြေးဆွဲခြင်းကြောင့် နှစ်နိုင်ငံ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရှိစေသည့်အပြင် နှစ်နိုင်ငံအကြား စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ခရီးသွားလာမှုလုပ်ငန်းများကိုပါ အကျိုးအမြတ်ဖြစ်ထွန်းစေသည်။

မေ ၁၇ ရက်က မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ အရှေ့မြောက်ပိုင်းရှိ ရာဆန်အထူးစီးပွားရေးဇုန်ရှိ ရာဂျန်ဆိပ်ကမ်းတွင် အဆိုပါသင်္ဘောလမ်းကြောင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်မှု အခမ်းအနားတစ်ရပ်ကို ကျင်းပခဲ့ကြောင်း မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ ပိုင်မီဒီယာက ဆိုသည်။ အဆိုပါသင်္ဘောလမ်းကြောင်းသည်

မေ ၁၇ ရက်က သင်္ဘောဖြတ်သန်းသွားလာမှု ပထမဆုံးလမ်းကြောင်းကို ရာဂျန်ဆိပ်ကမ်းမှ ဗလာဒီဗိုစတုတ်ခါမြို့သို့ စတင်ခုတ်မောင်းခဲ့ရာ မွန်းတည့်ချိန်မတိုင်မီတွင် ရောက်ရှိခဲ့သည်။ လောလောဆယ်အချိန်တွင် တစ်ပတ်လျှင် အသွား၊ အပြန်တစ်ကြိမ်ခန့်သာ သင်္ဘောခုတ်မောင်း ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ။



## အာဖဂန်နစ္စတန်ပြောက်ပိုင်းတွင် လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုအတွင်း တာလီဘန်စစ်သွေးကြွ ၁၀ ဦးသေဆုံး

ကွမ်ဒုန် မေ ၁၈

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ၏ လေယာဉ်များက နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ကွမ်ဒုန်ပြည်နယ်ရှိ တာလီဘန်အဖွဲ့ဝင်များ ခိုအောင်းရာ ကွာလာဒ်ခရိုင်အတွင်း မေ ၁၈ ရက် နံနက်အစောပိုင်းက စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ တာလီဘန်စစ်သွေးကြွ ၁၀ ဦးသေဆုံးကြောင်း၊ သေဆုံးသူများအနက် တာလီဘန်အဖွဲ့၏ အုပ်စုခေါင်းဆောင်တစ်ဦး ပါဝင်ကြောင်း ယင်းပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး မာဘူဘူလာစောရတ်က ပြောကြားသည်။

မေ ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ချာဂူလ်တာပါဒေသရှိ တာလီဘန်များပုန်းခိုရာ ဒေသတစ်ခုကို အစိုးရတပ်ဖွဲ့၏ လေယာဉ်များက လေကြောင်းမှတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အာဖဂန်တာလီဘန်အဖွဲ့မှ တပ်မှူးကွာရီဗီမာတူလာ အပါအဝင် စစ်သွေးကြွ ၁၀ ဦး သေဆုံးပြီး အများအပြား ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့သည်။

အာဖဂန်နစ္စတန်တပ်ဖွဲ့များသည် ကွာလာဒ်-ဇယ် ခရိုင်အား နှစ်ရက်အတွင်း သိမ်းယူနိုင်ခဲ့ပြီး ယင်းဒေသအတွင်း လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဆင်ဟွာ။

## ပင်နီစွဲလား၌ မငြိမ်မသက်ဖြစ်နေသော ပြည်နယ်တွင် လုံခြုံရေးထိန်းသိမ်းရန် စစ်သည် ၂၅၀၀ စေလွှတ်

ဆန်ခရစ္စတိုဘယ် (ပင်နီစွဲလား) မေ ၁၈

ပင်နီစွဲလားနိုင်ငံ၌ အစိုးရဆန့်ကျင်ရေးဆန္ဒပြမှုများနှင့် အတူ မငြိမ်မသက်ဖြစ်နေသော နယ်စပ်ဒေသရှိ ပြည်နယ်တစ်ခုတွင် လူယက်မှုများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် လုံခြုံရေးထိန်းသိမ်းနိုင်ရန် အစိုးရအဖွဲ့က စစ်သည် ၂၅၀၀ ကို စေလွှတ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက မေ ၁၈ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

စားသောက်ကုန်များနှင့်ဆေးဝါးများ ဈေးကွက်အတွင်းမှ ပျောက်ကွယ်ခဲ့ရာ ပြည်သူများမှာ မကျေမနပ်ဖြစ်ကြရပြီး အစိုးရဆန့်ကျင်ရေးဆန္ဒပြပွဲများ ဆက်တိုက်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ဆန္ဒပြသူများက လမ်းများပေါ်တွင် အတားအဆီးများကို ချခဲ့ကြပြီး ဆင်းရဲသားအများစုနေထိုင်ရာ ရပ်ကွက်များတွင် ဈေးဆိုင်များ လူယက်ခံခဲ့ရသည်။

ထိုစဉ်အတွင်း ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီတွင် ပင်နီစွဲလားအရေးအခင်းနှင့် ပတ်သက်၍ မေ ၁၇ ရက်က ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ပင်နီစွဲလားနိုင်ငံ၌ အစိုးရတပ်ဖွဲ့များနှင့် အတိုက်အခံဆန္ဒပြသူများအကြား ရက်သတ္တပတ်အတန်ကြာမျှ အဓိကရုဏ်းများ ဆက်တိုက်ဖြစ်ပွားခဲ့ရာတွင် လူပေါင်း ၄၃ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ရသည်။

ပင်နီစွဲလား ပဋိပက္ခနှင့်ပတ်သက်၍ ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီတွင် တံခါးပိတ်အစည်းအဝေးကျင်းပရန် အမေရိကန်က တောင်းဆိုခဲ့ပြီး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအချို့က အစည်းအဝေး ခေါ်ယူခြင်းကို ကန့်ကွက်ခဲ့သည်။

ရိုက်တာ။

ကိုလံဘီယာနိုင်ငံနှင့် နယ်စပ်ချင်းထိစပ်နေသော တာချီရာပြည်နယ် မြို့တော်ဆန်ခရစ္စတိုဘယ်၌ လူယက်မှုများ ဖြစ်ပွားစဉ်အတွင်း အသက် ၁၅ နှစ်အရွယ် လူငယ်လေးတစ်ဦး သေနတ်ကျည်ထိမှန်ခံခဲ့ရပြီး သေဆုံးခဲ့ရသည်။ ဆန်ခရစ္စတိုဘယ်ရှိ ဈေးဆိုင်များနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအများစုကို ပိတ်ထားကြောင်း၊ မြို့တော်ရှိ ဆင်းရဲသားများ နေထိုင်ရာ ရပ်ကွက်များတွင် ဘက်စုံကားများ မီးရှို့ခံရပြီး လူယက်မှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း သတင်းထုတ်ဖော်ပြသည်။

ရေနံတင်ပို့ရောင်းချသော နိုင်ငံများအသင်း(အိုပက်) အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သော ပင်နီစွဲလားနိုင်ငံသည် စီးပွားရေးပြဿနာများကို ရင်ဆိုင်နေရပြီး အခြေခံ











ပြည်တွင်းရေးရာ

ကမ္ဘာနှင့်တစ်ဝန်းမှ အသိအမှတ်ပြုလာစေပို့ မိတ်ဖက်နိုင်ငံများအကြားပူးပေါင်းကာ ပြောင်းလဲမှုများဖော်ဆောင်

**နေပြည်တော် မေ ၁၈**  
 တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ မနီလာမြို့ရှိ Sofitel Hotel ရှိ Visayas Ballroom ၌ ကျင်းပသည့် (၁၄) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်များ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေး (14<sup>th</sup> ACDFIM) သို့ တက်ရောက်သည်။  
 အစည်းအဝေးတွင် သဘာပတိ ဖိလစ်ပိုင်တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် Gen. Eduardo M. Ano က (၁၄)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်များ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေး (14<sup>th</sup> ACDFIM) တွင် အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။  
 ဆက်လက်၍ 14<sup>th</sup> ASEAN Military Intelligence Informal Meeting နှင့်ပတ်သက်၍ ဖိလစ်ပိုင်တပ်မတော် မှ Deputy Chief of Staff (Intelligence) က လည်းကောင်း၊ 6<sup>th</sup> ASEAN Military Operations Informal Meeting နှင့်ပတ်သက်၍ ဖိလစ်ပိုင်တပ်မတော် မှ Deputy Chief of Staff (Operations) က လည်းကောင်း အစည်းအဝေးရလဒ်များကို တင်ပြကြသည်။  
 ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသဘာပတိ ဖိလစ်ပိုင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် Gen. Eduardo M. Ano ဦးဆောင်၍ တက်ရောက်လာကြသည့် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ တပ်မတော်အကြီးအကဲများက

သက်ဆိုင်ရာခေါင်းစဉ်များကို နိုင်ငံအကွာစဉ်အလိုက် ဆွေးနွေးကြသည်။  
 ထိုသို့ ဆွေးနွေးရာတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်က အရှေ့တောင်အာရှဒေသအတွင်း ရေကြောင်း လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှု နည်းလမ်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးသည်။  
 ယင်းနောက် အာဆီယံတပ်မတော်များ၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ နှစ်နှစ်လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို ဆွေးနွေးကြပြီး (၁၄) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်များ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေး (14<sup>th</sup> ACDFIM) ပူးတွဲကြေညာချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးကြ သည်။  
 ထို့နောက် ဖိလစ်ပိုင်တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်က နိဂုံးချုပ်စကားပြောကြားပြီး (၁၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ အလွတ် သဘောအစည်းအဝေး (15<sup>th</sup> ACDFIM)ကို အိမ်ရှင် အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် စင်ကာပူနိုင်ငံ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် Lt. Gen. Perry Lim ထံသို့ တာဝန်လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။  
 ယင်းနောက် စင်ကာပူနိုင်ငံတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် Lt. Gen. Perry Lim က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။  
 တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ညနေပိုင်းတွင် မလေးရှားတပ်မတော်



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် Gen. Tan Sri Raja Mohamad Affandi bin နှင့် လည်းကောင်း၊ ဗီယက်နမ်ပြည်သူ့ တပ်မတော်၊ ကာကွယ်ရေးဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် စစ်ဦးစီး အရာရှိချုပ် Lt. Gen. Phan Van Giang ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်လည်းကောင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယားဘုရင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် Gen. Eth Sarath ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်လည်းကောင်း သီးခြားစီတွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရေးခရီး အပြန်အလှန်လည်ပတ်ရေး၊ သင်တန်း သားများ အပြန်အလှန်စေလွှတ်ရေး၊ လုံခြုံရေးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုနှင့် အကြမ်းပက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကန့်ကွက်စာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးယူရန်မရှိကြောင်း ရှေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သတင်းထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
 ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်  
 နေပြည်တော်  
 သတင်းထုတ်ပြန်ချက်  
 ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၈ ရက်

၁။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသည့် ကြားဖြတ် ရွေးကောက်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ နာယက ဦးတင်ဦးနှင့် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့၊ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းထိန်တို့၏ ဆောင်ရွက်ချက်များသည် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေနှင့် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ဖောက်ဖျက် ကျူးလွန်ရာရောက်သဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူပေးပါရန် နိုင်ငံရေးပါတီ (၁၃) ပါတီမှလည်းကောင်း၊ လူပုဂ္ဂိုလ် (၁၄)ဦးမှလည်းကောင်း ကန့်ကွက် တင်ပြသည့်စာများကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ လက်ခံရရှိ ခဲ့ပါသည်။  
 ၂။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ကန့်ကွက်စာတွင်ဖော်ပြ ထားသည့် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ရာရောက်သည် ဟုဆိုသည့် ဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းချက် များနှင့်အညီ အသေးစိတ်လေ့လာစစ်ဆေး ဆွေးနွေးသုံးသပ်ခြင်းများကို အချိန် ယူ၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။  
 ၃။ ဆွေးနွေးချက်များအရ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ရွေးချယ်သတ်မှတ်သည့် ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့အပေါ် အကြောင်းပြု၍ ဖြစ်ပေါ်လာကြောင်း သုံးသပ် တွေ့ရှိရပါသည်။

၄။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ရွေးကောက်တင်မြောက် ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများက အပ်နှင်းထားသည့် တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို လွတ်လပ်စွာ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နေသည့် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့ (စနေနေ့)ကို သတ်မှတ် ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းသည် ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခဲ့သည့် ရက်ဖြစ်ခြင်းနှင့် တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခြင်းမပြုလုပ်သင့် ကြောင်း တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အဖွဲ့၏ အကြံပြုတင်ပြခြင်းတို့အရဖြစ်ပါ သည်။ ယင်းသို့ သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့ကသော် လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုခုက သော်လည်းကောင်း၊ လူပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးဦးက သော်လည်းကောင်း အကြံပြုခြင်း၊ လမ်းညွှန်ခြင်းတို့ကြောင့် မဟုတ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြပါသည်။  
 ၅။ အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲများကဖြစ်စေ၊ အနိုင်ရပါတီ၏ တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များကဖြစ်စေ ပြည်သူလူထုသို့ တစ်နှစ်တာဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြအသိပေးမှုများသည် ထုံးတမ်းစဉ်လာ လုပ်ရိုးလုပ်စဉ်မျှသာဖြစ်ပါသည်။  
 ၆။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သတ်မှတ်သည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်ကာလနှင့် အစိုးရအဖွဲ့တာဝန်ယူ သည့် တစ်နှစ်ပြည့်ကာလတို့ တိုက်ဆိုင်မှုကြောင့်သာ ယခုကဲ့သို့ ကန့်ကွက်မှု များ ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အနိုင်ရပါတီ၏ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များက ပြည်သူလူထုသို့ ရှင်းလင်းတင်ပြအသိပေးမှုများသည် မဲဆွယ်စည်းရုံးသည့် သဘောမပါရှိဟု သုံးသပ်တွေ့ရှိရပါသည်။  
 ၇။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် အဆိုပါ ကန့်ကွက်စာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးယူဆောင်ရွက်ရန်မရှိပါကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီအမည်သို့ ပြောင်းလဲခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
 ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်  
 ကြေညာချက်အမှတ် (၁၁/၂၀၁၇)  
 ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၈ ရက်  
 (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၈ ရက်)  
 ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများဒီမိုကရေစီပါတီအား  
 ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီအမည်သို့ ပြောင်းလဲခွင့်ပြုခြင်း  
 ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တွင် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၉ အရ မှတ်ပုံတင်အမှတ်(၈၂) ဖြင့် မှတ်ပုံ တင်ထားပြီးဖြစ်သည့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများ ဒီမိုကရေစီပါတီ သည် ယင်းပါတီ၏အမည်ကို ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီ အမည်သို့ ပြောင်းလဲအသုံးပြုလိုကြောင်း ဤကော်မရှင်သို့ တင်ပြလာ ပါသည်။  
 ၂။ ယင်းပါတီ၏တင်ပြချက်ကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဥပဒေနှင့်အညီစိစစ်ပြီး ပါတီ၏အမည်ကို ပြောင်းလဲခွင့်ပြုရန် သဘောတူပါ သဖြင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများဒီမိုကရေစီပါတီအား ၁၈-၅-၂၀၁၇ ရက်နေ့မှစ၍ ပြည်သူ့အကျိုးပြုကျောင်းသားများပါတီအမည်ဖြင့် ပြောင်းလဲသတ်မှတ်လိုက်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 အမိန့်အရ  
 (တင်ထွန်း)  
 အတွင်းရေးမှူး  
 ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

မြန်မာပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (MPD)အား နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
 ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်  
 ကြေညာချက်အမှတ် (၁၂/၂၀၁၇)  
 ၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၈ ရက်  
 (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၈ ရက်)  
 မြန်မာပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (MPD)အား  
 နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုခြင်း  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ထောက်ကြံ့မြို့၊ ပဲခူးလမ်း ရပ်ကွက်၊ ဦးဘသင်းလမ်း အမှတ် (၃)တွင် ပါတီရုံးချုပ်ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော မြန်မာပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (MPD)အား ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၈ ရက်နေ့မှစ၍ နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေပုဒ်မ ၉ နှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုလိုက်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 မြန်မာပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (MPD)၏ မှတ်ပုံတင်အမှတ်မှာ (၁၀၂)ဖြစ်ပါသည်။  
 အမိန့်အရ  
 (တင်ထွန်း)  
 အတွင်းရေးမှူး  
 ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

မြောက်ဦးမြို့ရှိ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

**နေပြည်တော် မေ ၁၈**  
 သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို သည် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးဒေသရှိ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် များကို ယမန်နေ့က လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။  
 ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် သျှစ်သောင်းပုထိုးတော်ကြီးကို ဖူးမြော် ကြည့်ညိုပြီး ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်မှတ်တမ်းဝင်ရောက်နိုင်ရေးဆောင်ရွက်ရန်၊ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရေးအတွက် သဘာဝရာသီဥတုဒဏ်ကို ခံနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် သျှစ်သောင်းပုထိုးတော်ကြီး လိုဏ်ပတ်လမ်းအတွင်း လေဝင်လေထွက်ကောင်းအောင်ဆောင်ရွက်ပြီး နဂိုမူလလက်ရာအတိုင်း ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို မှာကြားသည်။  
 ထို့နောက် အံတော်သိမ်ပုထိုးတော်၊ ရတနာမာရ်အောင်စေတီ၊ ထုတ္ကန်သိမ်ပုထိုးတော်များကို ဖူးမြော်ပြီး ရှေးမူလက်ရာ ထိခိုက်ပျက်စီးမှု

မရှိစေရေး ထိန်းသိမ်းရန်၊ လောင်ပွန်းပြောက်စေတီရှိ စဉ့်ထည်အနုပညာ လက်ရာများကို ထိန်းသိမ်းရန် လမ်းညွှန်မှာကြားပြီး ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျ ပျက်စီးခဲ့သော ရတနာပုံစေတီ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။  
 ယင်းနောက် ဝေသာလီဘုရား၊ ကိုးသောင်းပုထိုးတော်ကြီးကို ဖူးမြော်ပြီး UNESCO ၏ စံနှုန်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ရှေးမူပျက်ထိန်းသိမ်း ထားရှိရန်၊ အမျိုးသားအမွေအနှစ်များကို တန်ဖိုးထားတတ်စေရန်အတွက် အများပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ရေး စည်းရုံးဆောင်ရွက်ကြ ရန် မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက်၊ နန်းတော်ရာကုန်း နှင့် လက်ဆည်ကန် ရေတံခါးတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် သွားရောက်လေ့လာသည့်ခရီးစဉ် အောင်မြင်

ရန်ကုန် မေ ၁၈ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်နှင့် အိမ်ခြံမြေဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေများအား လေ့လာရန်အတွက် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံရှိ ဟန္တိုင်းမြို့ ခရီးစဉ်သို့ သွားရောက်ခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံ အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်း၏ခရီးစဉ်မှာ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံရှိ မြန်မာသံရုံး၊ အိမ်ခြံမြေအသင်းကြီးဖြစ်သော VNREA နှင့် အိမ်ရာဖော်ဆောင်နေသော ကုမ္ပဏီကြီးဖြစ်သည့် VNG တို့၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုများကြောင့် ခရီးစဉ်အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ခြင်း ခရီးစဉ်၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အိမ်ခြံမြေဝန်ဆောင်မှုဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ် အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်အတွက် ဥပဒေပညာရှင်များနှင့် သွားရောက်လေ့လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟန္တိုင်းမြို့သစ်ရှိ အိမ်ခြံမြေဝန်ဆောင်မှုဥပဒေ ပြုစုထားသော အိမ်ခြံမြေအသင်းကြီးဖြစ်သည့် VNREA နှင့် အိမ်ရာဖော်ဆောင်နေသော ကုမ္ပဏီကြီးဖြစ်သည့် VNG တို့နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ဥပဒေနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကို တွေ့ဆုံဆွေးနွေးဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ပေါ်ထွက်လာမည့် အိမ်ခြံမြေဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဆိုပါ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံရှိ အိမ်ခြံမြေအသင်းကြီးများနှင့် အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံရှိ အခြားအိမ်ခြံမြေအသင်းများနှင့်

တွေ့ဆုံ၍ ၎င်းတို့၏အကြံပြုချက်များအား လက်ခံရရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို လေ့လာဖြစ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံအိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်း၏ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းခွန်နောင်က ပြောသည်။

ထိုကဲ့သို့ခရီးစဉ်မှ အကျိုးရလဒ်များအား ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဥပဒေပညာရှင်များနှင့်တွေ့ဆုံကာ အိမ်ခြံမြေဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်ကို ရေးဆွဲနိုင်ရန် ကြိုးစားလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အသင်းသူ အသင်းသားများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ၎င်းတို့၏ အသံများအား နားထောင်ကာ အပြန်အလှန်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဧပြီ ၂၉ ရက်က ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သော အိမ်ခြံမြေဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေများအား လေ့လာရန်သွားရောက်ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံ အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်း၏ ခရီးစဉ် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးတင်မောင်ဦးနှင့် ဦးစန်းလွင်၊ M-Law မှ ရှေ့နေကြီးဦးကျော်မြင့်နှင့် ဦးအောင်ထွန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်၊ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းခွန်နောင်နှင့် အတွင်းရေးမှူးများ၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးများ ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(စိုးဝင်း-MLA)



Advertisement for 'ကလေးစာပေပွဲတော်' (Children's Book Fair) featuring logos for 'Brighter Future Myanmar', 'Premier Cereal Drink', and 'MIK'.

ကောလင်းဒေသ ရေဘေးကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ကောလင်း မေ ၁၈ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ကောလင်းဒေသ ရေဘေးကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မေ ၁၅ ရက်က မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဇာတိမာန်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကိုနိုင်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမျိုးဇော်အောင်တို့က အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာမင်းသိန်းက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရက သဘာဝဘေးသင့်ပြည်သူများကို ထောက်ပံ့မှုများအား တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ကောလင်းမြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကာ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနနှင့် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါင်းမြို့ချောင်း တိမ်ကောနေမှုများအား ပြုပြင်ဆောင်ရွက်မှုများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်လျာထားချက်များ၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီတို့မှ မြို့တွင်းမြို့ပြင် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးနှင့် လမ်းတံတားများ ကြံ့ခိုင်မှုရှိစေရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်နေမှုများအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက ခေါင်းစဉ် လေးခုဖြင့် နှစ်ရက်ကြာဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဆွေးနွေးချက်ရလဒ်များကို အထက်အဖွဲ့အစည်းများသို့ ဆက်လက်တင်ပြ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ ထုတ်ချေး

မန္တလေး မေ ၁၈ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မိုးရာသီဘဏ်ချေးငွေအဖြစ် ကျပ်သိန်းပေါင်း ၁၂၉၁၉၂၃ ဒသမ ၅၀ ထုတ်ချေးရန် လျာထားသတ်မှတ်ပြီး မေလမှ စက်တင်ဘာလအထိ ထုတ်ချေးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မည်ဖြစ်သည်။ တောင်သူတစ်ဦးလျှင် စိုက်ဧက ၁၀ ဧကအတွက် ချေးငွေရယူနိုင်ပြီး အတိုးနှုန်းအဖြစ် ချေးငွေ ၁၀၀ ကျပ်အတွက် တစ်လလျှင် ၆၇ ပြားသတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်များတွင် ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်သည် စပါးစိုက်ဧက ၈၀၀၀ နှင့် အခြားသီးနှံစိုက်ဧက ၁၄၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ၁၄၈၀၀၀ ဧကနှင့် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်သည် စပါးစိုက်ဧက ၇၂၀၀၀ နှင့် အခြားသီးနှံစိုက်ဧက ၂၀၀၀၀ စုစုပေါင်းဧက ၉၂၀၀၀ အတွက် ချေးငွေကျပ်သိန်းပေါင်း

၁၁၈၀၀၀ ဖြင့် ချေးငွေအများဆုံးရရှိမည်ဖြစ်သည်။

မိုးကုတ်မြို့နယ်နှင့် မန္တလေးမြို့တွင်း ငါးမြို့နယ် စုစုပေါင်း ခြောက်မြို့နယ်တွင် စပါးစိုက်ဧက ၆၁၀ နှင့် အခြားသီးနှံစိုက်ဧက ၂၀ စုစုပေါင်း ဧက ၆၃၀ သာရှိပြီး ခြောက်မြို့နယ်အတွက် ချေးငွေစုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၉၂၅ ဖြင့် အနည်းဆုံးရရှိမည်ဖြစ်သည်။ ချေးငွေများ ပြန်လည်အပ်နှံရာတွင် ရမည်းသင်းမြို့နယ်သည် ပျက်ကွက်မှုအများဆုံးဖြစ်ပြီး ပျော်ဘွယ်၊ ကျောက်ဆည်နှင့် မြစ်သားမြို့နယ်များတွင်လည်း ပျက်ကွက်မှုများရှိကြောင်း ယခင်နှစ် စာရင်းဇယားများအရ သိရသည်။

အေးမြ(မန္တလေး)

မြန်မာနိုင်ငံစာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ပြန်ချိသူများအသင်းက စုစည်းတင်ပြသော မေ ၉ ရက်မှ မေ ၁၆ ရက်အထိထွက်ရှိသော စာအုပ်စာရင်း

စဉ်	စာရေးသူ	စာအုပ်	ဈေးနှုန်း	ထုတ်ဝေသည့်တိုက်	စာအုပ်အကြောင်း	ဈေးနှုန်း
၁	ဟမ်စိုင်း(ဆေး-မန်း)	ညီမလေးသို့ပေးစာများ	၂၀၀၀/-		အများနှင့်တစ်ယောက် အလှူဒါနဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများ	၄၅၀၀/-
၂	သားကြီးမောင်ဇေယျ	ပြေးပြေးလွှားလွှားသတင်းသမား	၂၂၀၀/-	စိတ်ကူးချိုချို	မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနိဒါန်း	၁၀၀၀/-
၃	ဦးမင်းထက်	ရေ(သို့မဟုတ်) ထူးဆန်းသောရောဂါကုထုံး	၁၀၀၀/-	ယဉ်မျိုး	ကေသဝိဇ္ဇာ ဗေဒင်ပညာ	၄၅၀၀/-
၄	လင်းလွင်	ဘယ်သူ့ကိုမဆို အရသာရှိပါ	၂၀၀၀/-	ယဉ်မျိုး	လူငယ်နှင့်ဇွဲ	၂၀၀၀/-
၅	ကျော်သာညွန့်	ရခိုင်ဂန္ထဝင် ရွှေဇင်္ဂါလမ်းနှင့်	၂၀၀၀/-	ဟိန်းစာပေ	ဟိမဝန္တာမှ ဆရာသခင်များ	၄၀၀၀/-
၆	သိန်းထွန်းအောင်	လေ့လာရေးခရီးသွားမှတ်တမ်းများ			သတင်းစာရှင်းပွဲ ဂယက်ရုပ်သံနှင့်	၁၀၀၀/-
၇	သိန်းထွန်းအောင်	သျှစ်သောင်းပုထိုးတော်ကြီးအကြောင်း	၁၅၀၀/-		ကျပ်သိန်း ၂၅၀ ဇာတ်လမ်း	
၈	ဦးစိုးမြင့်ဒွန်း	သိကောင်းစရာများ	၃၀၀၀/-		စီးပွားဖြစ် ဝါးစိုက်ပျိုးရေး	၂၅၀၀/-
၉	မမကြီး	မြောက်ဦးဒေသ			မြစ်ဖြောင့်တစ်စင်း	၂၅၀၀/-
၁၀	မဟာဆွေ	ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံများ			ဌာနခွဲစာရင်း ဘယ်လိုသွင်းမလဲ	၂၅၀၀/-
၁၁	နေစကြာနိုင်	ဆင်စီးမြင်းရဲလူအိုတို့အားမာန်	၂၅၀၀/-	ဖြူသဇင်	ကြောင်တွေရဲ့မြို့	၄၀၀၀/-
၁၂	Dr.လှမောင်	ကမ္ဘာတစ်လွှား လူကြိုက်များသော ထိုင်းဟင်းလျာများ	၁၈၀၀/-	စိတ်ကူးချိုချို	ထောင်ချောက်	၃၅၀၀/-
၁၃	နိုင်ဇော်	ဆရာဝန်မို့	၂၃၀၀/-	စိတ်ကူးချိုချို	နိုင်ငံရေး၊ နိုင်ငံတော် အချုပ်အခြာအာဏာ	၂၀၀၀/-
၁၄	ဟိန်းလတ်	ကျောက်ခေတ်ရုပ်ကြွင်းများ	၁၅၀၀/-	ဆန်းစသော်တာ	နှင့် နိုင်ငံရေးအိုင်ဒီရော်လော်ရီများ	၂၀၀၀/-
		နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုနှင့်	၃၀၀၀/-	Unity	နေညီကမ်းနဖူးဝတ္ထုတိုများ	၂၀၀၀/-
		စီးပွားရေးတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှု			စိတ်ကူး	၂၂၀၀/-
		နေရောင်ခြည်	၁၅၀၀/-		ဗုဒ္ဓ၏အောင်မြင်ရေး လမ်းညွှန်ချက်များ-ဒု	၃၀၀၀/-
		ထရန်ဘယ်တော့မှလက်မမြောက်အရှုံးမပေး	၃၅၀၀/-		လက်ရွေးစင်ဝတ္ထုတိုများ	၂၅၀၀/-
					English Language Teaching	၂၅၀၀/-

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပင်လယ်ပြင်ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၈  
ပင်လယ်ပြင်ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် The United States Defense Institute of International Legal Studies (DIILS) တို့ ပူးပေါင်း၍ မေ ၁၅ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ Park Royal တိုက်တွင် ကျင်းပသည်။  
အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့်

သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ကျွမ်းကျင်သူကိုယ်စားလှယ် များ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ကုလသမဂ္ဂပင်လယ်ပြင် ဥပဒေ ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း၊ ပင်လယ်ပြင်တွင် ပင်လယ်ပြင်ဥပဒေ များအား လက်တွေ့အသုံးပြုမှုနှင့် ရေကြောင်းသွားလာမှု ဆိုင်ရာ ဥပဒေများအား အမေရိကန်-မြန်မာ ကျွမ်းကျင်သူ ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး အတွေ့အကြုံများ ကို အမြင်ခြင်းဖလှယ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



\* နန်စီပွန်မှ

ရေမဆေးကျောက်ရှာသူ ၃၀၀ ခန့်က မကျန်ခဲမှော်ရှိ မြန်မာအင်ပီရိယံဂျီတီ ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ ခြံစည်းရိုးများကို ဖျက်ဆီးဝင်ရောက်လာပြီး လုံခြုံရေး တာဝန်ကျရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏တားဆီးမှုကြောင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားကြကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် မေ ၁၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ရေမဆေးကျောက်ရှာသူ ၉၀၀ ခန့်သည် တစ်ဖန်ပြန်လည်ရောက်ရှိလာရာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှုရှိခဲ့ရာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ၏ မေ ၁၇ ရက် ကနဦးသတင်းအရ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ကိုးဦးနှင့် ရေမဆေးကျောက်ရှာသူ ၄၆ဦး ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း ဖော်ပြပါရှိသည်။

နန်စီပွန်မှော်ထဲ လူတစ်စုဝင်လာပြီး ဦးပိုင်မှော်ထဲမှာ ဝင်ရှာလို့ရပြီဆိုကာ လာအော်သွားသဖြင့် အုပ်စုလိုက်သွားရှာကြရာ သက်ဆိုင်ရာက သေနတ်ဖြင့် ပစ်သောကြောင့် လူ လေးဦးသေဆုံးပြီး ခုနစ်ဦး ပြင်းပြင်းထန်ထန်ဒဏ်ရာရသွား သည်ဟုသိရကြောင်း ခန္တီးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်ဌေးက မေ ၁၇ ရက်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော်၌ တွေ့ဆုံစဉ်ပြောကြားသည်။

“ဒီနေ့မနက် လွှတ်တော်တက်ခါနီး ၉ နာရီလောက်မှာ ခန္တီးဒေသခံတွေက ဖုန်းဆက်အကြောင်းကြားကြတဲ့အခါ လူတစ်စု နန်စီပွန်မှော်ထဲဝင်လာပြီး ဦးပိုင် မှာ ကျောက်ရှာလို့ရပြီဆိုပြီးအော်သွားတော့ လူတွေက အုပ်စုလိုက် ဦးပိုင်ကို သွားရှာရာမှာ သေနတ်နဲ့ပစ်တဲ့အခါ လူလေးဦး ပွဲချင်းပြီးသေသွားသလို ခုနစ်ဦးက ပြင်းပြင်းထန်ထန်ဒဏ်ရာရတဲ့အတွက် ဆေးရုံကိုပို့ထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ရက်ပိုင်းအတွင်းက နန်စီပွန်ကို ဝန်ကြီးချုပ်လာတဲ့အခါ စီမံချက် လေးခုရေးဆွဲချမှတ်သွားပါတယ်။ အဲဒီအချက်လေးချက်ကို ပူးပေါင်းရေးဆွဲတဲ့ အခါ အခုနစ်မေ ၁၅ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ဒီကိစ္စကို အစုအဖွဲ့က ထဲထဲဝင်ဝင် ရှိတဲ့သူတွေဆီမှာ သွားပြီးကြော်ငြာဆင်းဘုတ်သော်လည်းကောင်း၊ ဟောပြောပွဲ သော်လည်းကောင်း၊ ဒေသကလုပ်လေ့လုပ်ထဲရှိတဲ့ မောင်းတွေထုပြီးသော်

လည်းကောင်း ကြေညာမယ်ဆိုပြီး ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြပေမယ့် အခုလိုသေတဲ့အထိ ဖြစ်သွားတာ မကောင်းပါဘူး”ဟု ဦးမောင်ဌေးက ပြောပြသည်။

နန်စီပွန်ဒေသနှင့် မကျန်ခဲဒေသမှော်မှော်တွင် အရင်ကရေမဆေးသမား များရှာဖွေနေသည်မှာ နန်စီပွန်မှော်မှာသာရှာနေကြပြီး ယခုဖြစ်သည့်မှော်မှာ မကျန်ခဲမှော်ဖြစ်ရာ အဆိုပါမှော်တွင် ဦးပိုင်ကုမ္ပဏီမှ လုံခြုံရေးရှိသည့်အတွက် အဆိုပါမှော်ကို ရေမဆေးသမားများအုပ်စုလိုက်သွား၍ ကျောက်ရှာသည် ဆိုသည်ကို စဉ်းစားဖွယ်ရာဖြစ်လာကြောင်း ခန္တီးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂) စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသိန်းလှိုင်ဝင်း ထံမှ သိရသည်။

“နန်စီပွန်ဒေသနဲ့ မကျန်ခဲ မှော်နှစ်မှော်ရှိပါတယ်။ ပထမတန်းက ရေမဆေးသမားတွေရှာနေတာက နန်စီပွန်မှော်မှာပဲရှာနေကြတာပါ။အခုဖြစ် တာက မကျန်ခဲမှော်မှာကျတော့ ဦးပိုင်ကုမ္ပဏီကိုသွားပြီး ကျောက်ရှာတယ် ဆိုတော့ စဉ်းစားစရာဖြစ်တယ်ပေါ့။ အဲဒီမကျန်ခဲမှာ သွားလုပ်မယ်ဆိုရင် သေ နတ်တွေဘာတွေနဲ့ပစ်ဖောက်မယ်ဆိုတာ အတော်များများသိပြီးဖြစ်ပေမယ့် လူစုလူဝေးနဲ့သွားကြတယ်ဆိုတာ ဒါလာသွေးရိုးသားရိုးမဟုတ်ဘူးလို့ပဲ မြင်ပါ တယ်”ဟု ဦးသိန်းလှိုင်ဝင်းက ပြောပြသည်။

အဆိုပါဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များ အဆို အရ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကိုပျက်ပြားစေရန် နောက်ကွယ်မှခြေထိုးနေသူများ ရှိနေနိုင်သောကြောင့် ဖော်ထုတ်အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သလို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့်လည်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ တရားမျှတမှုရှိရေးနှင့် ရေမဆေးပြဿနာများ ဖြေရှင်းရန်ကြေညာထားသော လုပ်ငန်းစဉ်လေးရပ်ကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရက ထုတ်ပြန်ထားသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

\* ကျပ် ၅၀၀ တန်မှ

ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေ ထိလက်မှတ်မှာဆိုရင် အကွရာအလုံး ၄၀ ကျော် ရောင်းချမယ်။ အဲဒီမှာ ဆုမဲလည်း တိုးမြှင့်သွားမယ်။ ဝေဝေ ဆာဆာ ပဒေသာဆုတွေကိုလည်း တိုးမြှင့်သွားမယ်”ဟု ၎င်းကပြောသည်။  
ပြီးခဲ့သည့် ဧပြီ ၁ ရက်တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် (၁) ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၅၀၀ တန် ထိဖွင့်ပွဲတွင် အထူးဆုကြီးများအပါအဝင် ဆုမဲပေါင်း တစ်သိန်းကျော်အထိ ခွဲဝေချီးမြှင့်နိုင်ခဲ့ပြီး မေ ၁ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် (၂)ကြိမ်မြောက်တွင် ထိရောင်းရသည့်ငွေအပေါ် ထိဆုငွေ များ ပြန်လည်ခွဲဝေပေးရာတွင် ဆုမဲပေါင်း ၉၀၀၀၀ ကျော် ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ လာမည့် ဇွန် ၁ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် (၃)ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေ ထိဖွင့်ပွဲတွင် ရောင်းချရသည့် ထိလက်မှတ်များနှင့် ရောင်းရ ငွေများကို မကြာမီထုတ်ပြန်ကြေညာပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ယင်းအပြင် ဆက်လက်၍ ဇူလိုင် ၁ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် (၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေထိဖွင့်ပွဲတွင် အကွရာ အလုံးရေ တိုးမြှင့်ရောင်းချခြင်းနှင့်အတူ ထိဆုမဲများကို တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ပေး သွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (၀၀၀)

၀ ရတနာပုံမှ

လူစာရင်းဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့သည်။ ပွဲအစ နှစ်မိနစ်တွင် ရတနာပုံအသင်း အဖွင့်ရိုး ရခဲ့ပြီး ကျော်သက်ဦးက သွင်းယူခဲ့သည်။ ရိုးပေးလိုက်ရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် မဟာအသင်းပြန်ဖိကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ချေပရိုးရနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများပြန်ရခဲ့ သော်လည်း အသုံးမချနိုင်ခဲ့ပေ။ ၃၆ မိနစ်တွင် ရတနာပုံအသင်း ဒုတိယရိုးရခဲ့ပြီး အောင်သူ၏ကန်သွင်းမှုကြောင့် ပြန်လှုံထွက်လာသော ဘောလုံးကို စည်သူအောင် က ပိတ်သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် ရတနာပုံအသင်းက အသင်းကြီးပီသစွာ ပွဲကိုထိန်းချုပ်ကစားသွားခဲ့ပြီး ၅၂ မိနစ်တွင် အောင်သူ၊ ၆၇ မိနစ်တွင် ဝင်းနိုင်စိုးတို့က အနိုင်ရိုးများ ထပ်မံသွင်းယူခဲ့သည်။ လေးရိုးပြတ် ပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ရတနာပုံအသင်းက အမာခံကစားသမားအချို့ကို အနားပေး ခဲ့ပြီး ပဉ္စမမြောက် အနိုင်ရိုးကို ၈၁ မိနစ်တွင် သိန်းသန်းဝင်းက သွင်းယူခဲ့သည်။  
သုဏ္ဏကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သောပွဲတွင် Southern အသင်းက နေပြည်တော်အသင်းကို သုံးရိုး-တစ်ရိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ၂၄ မိနစ်တွင် ဘမ်ဘာက နေပြည်တော်အတွက် ရိုးစတင်သွင်းယူခဲ့သော်လည်း Southern အတွက် ကောင်းစည်သူက နှစ်ရိုး၊ ဆီမြန်ကတစ်ရိုး ပြန်သွင်းကာ အနိုင်ရခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။  
ဒုတိယအဆင့်ပွဲစဉ်များ ပြီးဆုံးသွားပြီဖြစ်ပြီး ကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များ အဖြစ် မကွေးနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်၊ ရခိုင်နှင့်ဧရာဝတီဟံသာဝတီနှင့်မကွေး၊ ရတနာပုံနှင့် Southern တို့ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။  
သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသော်ဇင်

အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်ရင်းများက ပေါက်တောမြို့ မီးလောင်မှုတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

အမ်း မေ ၁၈  
ရခိုင်ပြည်နယ် ပေါက်တောမြို့ အမှတ် (၃)ရပ်ကွက်၌ မေ ၁၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီခန့်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ နေအိမ် ၂၃ လုံးနှင့် ရဲကင်းရုံတစ်ခု ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး အမျိုးသား ၁၅ ဦးနှင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၆ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။  
မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့် ဆေးကုသရေးအဖွဲ့နှင့် နယ်မြေခံတပ်ရင်းများရှိ တပ်မတော် သားများသည် မွန်းတည့် ၂ နာရီခန့် ကရောက်ရှိပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူများကို ဆေးကုသပေးခြင်းနှင့် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်ပေးခဲ့ကာ မီးလောင်ခဲ့သော နေအိမ်နှင့်ဆိုင်ခန်းများအား ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့သည်။  
အဆိုပါ နယ်လှည့်ဆေးကုသရေး အဖွဲ့က မီးလောင်ဒဏ်ရာ သုံးဦး၊ တုပ်ကွေး (ရိုးရိုး) ၂၇ ဦး၊ အရိုး အကြောရောဂါ ၂၄ ဦး၊ သွေးတိုး ရောဂါ ၂၃ ဦး၊ အစာအိမ်ရောဂါ ၁၆ ဦး၊ အထွေထွေအားနည်းရောဂါ ၁၆



ဦး၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်း ပိုးဝင် ရောဂါ ၁၁ ဦး၊ အရေပြားရောဂါ ခုနစ်ဦး၊ နှလုံးရောဂါ သုံးဦးနှင့် ဆီးချို ရောဂါ နှစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၃၂ ဦးကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံ တက်ရောက် ကုသရန်လိုအပ်သည့် လူနာများအား စစ်တွေမြို့ရှိအမှတ် (၁၇)တပ်မတော်ဆေးရုံ ခုတင်(၁၀၀) သို့ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



မီးသုံးစွဲလျှင် သတိယှဉ် ဝန်အားမမျှ မသုံးရ

# ရေပူနှင့်မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

**နေပြည်တော် မေ ၁၈**  
 တရားမဝင်ကုန်စည်များတားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့်မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့အား ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မေ ၁၇ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှု ယာဉ် ပို့ကုန် ၆၄၇ စီး၊ သွင်းကုန် ၄၇၈ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၄၃ စီး၊ သွင်းကုန် အစီး ၁၅၀ ကုန်စည်များသယ်ယူ ပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများအား စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ မေ ၁၇ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်း

စစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု ၁၄ မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၂၀၂ ဒသမ ၉၀၀၆ သန်းခန့်)၊ မရမ်းချောင့်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းကတားဆီးမှုခြောက်မှ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၂၁ ဒသမ ၃၀ သန်းခန့်) စုစုပေါင်းတားဆီးမှု ၂၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၂၂၄ ဒသမ ၂၂၀၆ သန်းခန့်)အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး မေ ၁၇ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့မှ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည့် အတုအပြုလုပ်ထားသော CASIO နာရီအလုံး ၁၀၀၀၊ အများပြည်သူစားသုံးရန်မသင့်သော စားသောက်ကုန်များနှင့် ဘီယာများ စုစုပေါင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် ၅၁ ဒသမ ၈၈၅ သန်းခန့်) အား လားရှိုးမြို့နယ်အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးဝင်းအတွင်း၌ ဖျက်ဆီးရေးအဖွဲ့ဖြင့် စနစ်တကျ ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ **(သတင်းစဉ်)**



# ထိုင်းနိုင်ငံတွင် တရားမဝင် ရေးသားဖော်ပြနေသည့် ဆိုရှယ်မီဒီယာများကို ပိတ်ဆို့အရေးယူတော့မည်

**ဘန်ကောက် မေ ၁၈**  
 ထိုင်းအစိုးရက နိုင်ငံအတွင်းတွင် ဖေ့ဘွတ်သုံးစွဲနေသူများ၏ မမှန်မကန် တရားမဝင် တင်ပြထားကြသည့် အချက်အလက်များကို ဖျက်ခြင်း၊ ပိတ်ဆို့ခြင်းများပြုလုပ်ရန် ပြင်ဆင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုင်းပြည်ထဲရေးဌာနက အမေရိကန်အခြေစိုက် ဖေ့ဘွတ်စင်တာကို ယခုကဲ့သို့ ပိတ်ပင်တားဆီးရန် တရားဝင်တောင်းဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လောလောဆယ်တွင် ထိုင်းဆိုရှယ်မီဒီယာများ၊ အထူးသဖြင့်ဖေ့ဘွတ်များတွင် ဖော်ပြနေသည့် အကြောင်းအရာ ၃၀၉ ခုအနက် ၁၈၁ ခုကို ဖယ်ရှားလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ဆိုရှယ်မီဒီယာများအား အွန်လိုင်းဆိုင်ရာထိန်းချုပ်ထားသည့် single gateway မှတစ်ဆင့် စိစစ်တိုင်တွယ်နေခြင်းဖြစ်သော်လည်း



ကျယ်ပြန့်သည့် ဆိုရှယ်မီဒီယာလောကအနေဖြင့် ထွက်ပေါက်များက နေရာမျိုးစုံမှ နိုင်ငံတကာကို ပြန့်နှံ့နေသည့်အတွက် ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် မလွယ်ကူဖြစ်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုင်းတစ်နိုင်ငံတည်းတွင် ဖေ့ဘွတ်သုံးစွဲသည့် အကောင်အထည်များမှာ ပေါင်း ၄၃ သန်းကျော်ရှိနေကြောင်း မေ ၁၆ ရက်ထုတ် ဘန်ကောက်ပို့စ် သတင်းများအရ သိရသည်။ **ကျော်စိုး (ကျော့သောင်း)**

# မောင်တောမြို့နယ်၌ စိတ်ကြွဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

**နေပြည်တော် မေ ၁၈**  
 မောင်တောမြို့နယ် ကြိမ်ချောင်းနယ်မြေရဲစခန်းမှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယမန်နေ့မှန်းလွဲပိုင်းက လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ကြိမ်ချောင်းမြောက်ရွာထိပ်ရှိ ဆိုင်ကယ်တစ်စီးပေါ်မှ စိတ်ကြွဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ကြိမ်ချောင်းမြောက် ရွာထိပ်ကားလမ်းဘေး၌ ရပ်ထားသည့် ဆိုင်ကယ်တစ်စီးအား မသင်္ကာ၍စစ်ဆေးရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၂၈၅၀၀ (တန်ဖိုးငွေကျပ်သိန်း ၅၇၀) အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါ မူးယစ်ဆေးဝါးသယ်ဆောင်လာသူအား ဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေး အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **(သတင်းစဉ်)**

# မိုးကောင်းမြို့နယ်၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

**မိုးကောင်း မေ ၁၈**  
 ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး ပပျောက်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မေ ၁၆ ရက်နှင့် ၁၇ ရက်တွင် သတင်းအရ ရှာဖွေစစ်ဆေးရာမှ ဘိန်းဆီနှင့်ဘိန်းဖြူများ သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မိုးကောင်းမြို့နယ် နမ္မတီးရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ရဲအုပ်ဇော်လွန်းအောင်၏ညွှန်ကြားမှုဖြင့် နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ်အောင်တိုးမြင့် ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် နမ္မတီးမြို့ ကလေးကျေးရွာနေ ဒေါ်ထုနုန်(၅၅)နှစ်၏ နေအိမ်သို့ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဆီဟုယူဆရသော အညိုရောင်အစေး ၂၉၁ ဂရမ်ခန့်နှင့် မရမ်းကျေးရွာ ရပ်ကွက်(၁)နေ ကျော်ဇော်ဦး(၃၈)နှစ်၏နေအိမ်မှ ဘိန်းဖြူဟုယူဆရသော ဖြူဝါရောင် အမှုန့် ခုနစ်ဂရမ်ခန့်အား သိမ်းဆည်းရမိသောကြောင့် နမ္မတီးရဲစခန်းတွင် အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စိစစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)**

# ကျောက်ဖြူမြို့တွင် မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်

**ကျောက်ဖြူ မေ ၁၈**  
 ကျောက်ဖြူမြို့တွင် မေ ၁၈ ရက် နံနက် ၅ နာရီတွင် မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ကျောက်တစ်လုံးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းရှိ လူနေဆောင် ၅၀ အနက်မှ အဆောင်အမှတ်(၆)နှင့်(၇) တို့မှာ ပြိုကျပျက်စီးခဲ့ပြီး ကျန်အဆောင်

အပေါ်သို့ အနီးရှိသရက်ပင်လဲကျခဲ့သည်။ ကျောက်ဖြူမြို့ ဝဲဘက်ကျေးရွာရှိ 66 KV ဓာတ်အားခွဲရုံမှ အနီးရှိ ကျေးရွာများကို ဓာတ်အားပေးလျက်ရှိသော 11 KV ဓာတ်အားလိုင်း (မြို့ပြင်)မှာ ပြတ်ကျနေ၍ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခြောက်နာရီကြာ ပြတ်တောက်

# ရေးမြို့နယ်၌ မူးယစ်ဆေးပြားနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် လက်နက်ငယ်တစ်လက် သိမ်းဆည်းရမိ

**နေပြည်တော် မေ ၁၈**  
 မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ် ရဲမှူးမြင့်သော်၊ စခန်းမှူး ဒုရဲမှူးစိုးမွန်၊ ဒုရဲအုပ်ဒါးရှင်းခိုင်နှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် သက်သေများပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့တို့က မေ ၁၇ ရက် ညနေ ၆ နာရီက မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ဘိန်းစာရွက်များ သုံးစွဲဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းအရ ကလေးကျေးရွာ အကွက် (၂၀) ဒေါ်ဝေနေအိမ်အား ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ဒေါ်ဝေနေအိမ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲရန်ရောက်ရှိနေသူ လင်းဇော်၊ လင်းထက်၊ ကျော်ဟန်ဌေး၊ တေဇာလွင်တို့အား တွေ့ရှိရာ WY စာတန်းပါ ၁၀ပြား၊ R စာတန်းပါတစ်ပြား၊ အသုံးပြုသည့်ပြောင်းတံခြောက်ခု၊ မီးခြစ်တစ်လုံး၊ ဘိန်းစာရွက်ဟု ယူဆရသော အစိမ်းရောင် ၂၃ ရွက်၊ စပယ်ရွယ်ခြောက်လုံးပြုစုဆုံလည် ပွိုင့် ၃၈ ခွံ သေနတ်တစ်လက်၊ ကျည်သုံးတောင့်၊ ငွေ ၁၃ သိန်းကျော်ခန့်၊ ထမင်းပေါင်းအိုးတစ်လုံးနှင့် ဘိန်းစာရွက်ဟု ယူဆရသော အရွက်ပြုတ်ဖတ်တို့ကိုပါ ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လင်းထက်၏ခန္ဓာကိုယ်အား ဆက်လက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ ဆေးပြားတစ်ပြားအားတွေ့ရှိပြီး တေဇာလွင်အား ဆက်လက်ရှာဖွေရာ ငွေကျပ်နှစ်သိန်း၊ Wave i ၁၂၅ အဖြူရောင်ဆိုင်ကယ်တစ်စီးနှင့် ဆေးပြားတစ်ပြားအား သက်သေများရှေ့၌ သိမ်းဆည်းလိုက်ကြောင်းသိရသည်။ လက်နက်ခဲယမ်းများအား ဒေါ်ဝေ(ခ)ဒေါ်ခင်ဝေနှင့်အတူ ဆက်စပ်တရားခံများဖြစ်သော လင်းထက်၊ လင်းဇော်၊ ကျော်ဟန်ဌေး၊ တေဇာလွင်တို့အား ရေးမြို့မရဲစခန်းမှ (၁)၁၈/ ၂၀၁၇ မူး/စိတ်ပြောင်းဥပဒေပုဒ်မ-၁၅/၁၆ (ဂ)/၂၀ (က)/၂၂ (ခ)အရ မေ ၁၇ ရက် ည ၈ နာရီခွဲတွင် အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ **ထွန်းထွန်း(ရေး)**

# အမြန်လမ်းတွင် ယာဉ်နှစ်စီးတိုက်မိရာမှ လူအများထိခိုက်ဒဏ်ရာရ

**မိုးကောင်း မေ ၁၈**  
 အမြန်လမ်းမကြီးတွင် ယာဉ်နှစ်စီး တိုက်မိရာမှ လူငါးဦးပြင်းထန်စွာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မေ ၁၈ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲခန့်က ဒိုက်ဦးမြို့နယ် ဘောနီ အမြန်လမ်းမကြီး ရဲစခန်းအပိုင် ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီးပေါ်တွင် ရန်ကုန်မှ နေပြည်တော်သို့ ယာဉ်မောင်းစနိုးမြိုင်(၄၈)နှစ် အမှတ်(၄၈) (၄) ယာ (၁၂)လမ်း မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်နေသူ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်အမှတ် 7J/---HILUX SURF မီးခိုးရောင်ယာဉ်မှာ လားရာ တူအတိုင်း ရှေ့မှယာဉ်မောင်းဦးစိုးနိုင် (၅၁)နှစ် တိုက်(စီ)အခန်း(၂)ပလရ ရပ်ကွက် စည်ပင်ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်နေသူ မောင်းနှင်သော ယာဉ်အမှတ် 3D/---PAJERO ခဲနက်ရောင်ယာဉ်အား ကျော်တက်ရာမှ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ PAJERO ယာဉ်၏ ရှေ့ခေါင်းဝဲဘက်ခြမ်းအား တိုက်မိပြီး HILUX SURF ယာဉ်မှာ လမ်းဘေးမြေသား လမ်းပေါ်သို့

ရောက်ရှိ တိမ်းမှောက်သွားခဲ့ပြီး PAJERO ယာဉ်မှာ မြေသားလမ်းပေါ်တွင် ရပ်တန့်သွားခဲ့ကြောင်း နေပြည်တော် အမြန်လမ်းမကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှတ်တမ်းအရ သိရသည်။

ယာဉ်မတော်တဆမှု ဖြစ်ပွားကြောင်းသတင်းအရ ဘောနီအမြန်လမ်းမကြီး ရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ဇော်မျိုးပိုင်ပါ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အမြန်လမ်းမီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ လ/ထ ဦးစီးမှူး ရန်မျိုးအောင်ပါ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက အခင်းဖြစ်နေရာသို့ သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့ရာ တိမ်းမှောက်သွားသော HILUX SURF ယာဉ်ပေါ်လိုက်ပါသူ ယာဉ်မောင်းပါ အမျိုးသားသုံးဦး၊ အမျိုးသမီးနှစ်ဦးတို့မှာ မျက်နှာ၊ ခြေနှင့်လက်တို့တွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ရာ ပဲခူးဆေးရုံကြီးတွင် အတွင်းလူနာများအဖြစ် ဆေးကုသမှု ခံယူခဲ့ရပြီး PAJERO ယာဉ်ပေါ်လိုက်ပါသူ ယာဉ်မောင်းပါ နှစ်ဦးတို့မှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်း မရှိကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်မတော်တဆမှု ကြောင့် နောက်မှဝင်တိုက်သော HILUX SURF ယာဉ်မှာ ရှေ့ခေါင်းပိုင်းနှင့် ကိုယ်ထည်တစ်ခုလုံးနီးပါးပျက်စီးသွားခဲ့ပြီး PAJERO ယာဉ်မှာအနည်းငယ်သာ ထိခိုက်ပျက်စီးသွားခဲ့ကြောင်း၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအား အမြန်လမ်းတပ်ဖွဲ့ပိုင်ယာဉ်ဖြင့် ပဲခူးဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ကုသပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ယာဉ်မတော်တဆမှု **ဖြူးကိုလင်း(ညောင်ဝိုင်း)**



အားကစား

စိန်အက်တီယန်ကို အနိုင်ကစားပြီးနောက် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်နောက်ပိုင်း ပြင်သစ်အမှတ်ပလားကိုပထမဦးဆုံးအကြိမ် မိုနာကိုအသင်း ပြန်လည်ရယူနိုင်ခဲ့

မိုနာကိုနှင့် စိန်အက်တီယန်အသင်းတို့ ပွဲစဉ်တွင် အိမ်ရှင် မိုနာကိုအသင်းက တိုက်စစ်မှူး မက်ပီနှင့် ဂျာမိန်းတို့၏ သွင်းဂိုးများဖြင့် အနိုင်ယူကာ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်နောက်ပိုင်း ပြင်သစ်ပထမတန်း အမှတ်ပေးဇယားကို ပထမဦးဆုံး ပြန်လည်ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည်။ မိုနာကိုအသင်းမှာ လက်ကျန်တစ်ပွဲအလိုတွင် ရမှတ် ၉၂ ဖြင့် ဒုတိယနေရာရှိ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကို ခြောက်မှတ်ဖြတ်ကာ အမှတ်ပေးဇယားကို ရယူနိုင်ခဲ့သည်။ မိုနာကိုအသင်းမှာ စိန်အက်တီယန်ကို သရေကစားနိုင်ရုံဖြင့် ချန်ပီယံဖြစ်မည်ဆိုသော်လည်း အနိုင်ကစားကာ ချန်ပီယံဆုကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ဆွတ်ခူးသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပွဲချိန် ၁၉ မိနစ်တွင် ဆယ်ကျော်သက်တိုက်စစ်မှူး မက်ပီက အဖွင့်ဂိုးသွင်းယူကာ ပွဲပြီးခါနီး စက္ကန့်ပိုင်းအလိုပင် ဂျာမိန်းက ဒုတိယဂိုးကို ထပ်မံသွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

**စံချိန်တင်သွင်းဂိုးများနဲ့ မိုနာကိုရဲ့ အောင်ပွဲ**  
မိုနာကိုသည် ဂျူဗင်တပ်ကို အရေးနိမ့်ကာ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲမှ ထွက်ခွာခဲ့ရပြီးဖြစ်သော်လည်း မိုနာကိုအသင်းရဲ့ တိုက်စစ်ဦးစားပေးကစားဟန်မှာ အခြားဥရောပအသင်းများကို လှုပ်နှိုးနိုင်ခဲ့သည်။ လိဂ်ဂိုး ၁၀၄ ဂိုး အပါအဝင် ပြိုင်ပွဲစုံသွင်းဂိုး ၁၅၅ ဂိုးအထိ ရှိခဲ့ရာ ယမန်နှစ် ပီအက်စ်ဂျီအသင်း သွင်းယူခဲ့သော သွင်းဂိုးအရေအတွက်ထက်ပင် ကျော်လွန်သွားခဲ့သည်။ ဖယ်ကာအိုနှင့် မက်ပီတို့ ဦးဆောင်သော တိုက်စစ်အတွဲ၏ တစ်ပွဲ



ပျမ်းမျှ သွင်းဂိုးမှာလည်း သုံးဂိုးနီးပါးရှိခဲ့သဖြင့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းရဲ့ ပြင်သစ်အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲတွင် လေးနှစ်ကြာ လွှမ်းမိုးနေမှုကို အဆုံးသတ်နိုင်ခဲ့သည်။  
**လူကြီးလူငယ်ပေါင်းစပ်ရယူတဲ့ အောင်ပွဲ**  
မိုနာကိုအသင်းရဲ့ ယခုနှစ်အောင်ပွဲတွင် အားလုံးသတိထားမိတဲ့ အချက်တစ်ခုမှာ

အတွေ့အကြုံရှိ ကစားသမားများနှင့် လူငယ်ကစားသမားများပေါင်းစပ်ထားတဲ့ လူစာရင်းပင်ဖြစ်သည်။ မိုနာကိုအသင်းသည် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် အောင်ပွဲရရှိစဉ်ကလည်း ပြင်သစ်အဓိကကစားသမားများဖြစ်တဲ့ ဘားသက်ဇ်၊ ထရက်ဇီဂေး၊ ဝီလီဆန်ညောတို့နှင့် အခြားလူငယ်အင်အား ပေါင်းစပ်အောင်ပွဲရယူခဲ့ခြင်း

ဖြစ်ပြီး ယခုတစ်ကြိမ်တွင်လည်း ထပ်တူအောင်ပွဲတစ်ရပ်ကို ဖော်ဆောင်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။  
**လွန်ခဲ့တဲ့ ငါးနှစ်က ကျွန်းမှုတွေကို မေ့ပစ်လောက်အောင် စွမ်းဆောင်ပြနိုင်ခဲ့**  
မိုနာကိုအသင်းမှာ လွန်ခဲ့တဲ့ ငါးနှစ်တာကာလက ပြင်သစ်ဒုတိယတန်းလိဂ်မှာပင်

အဆင့်(၈)နေရာအထိ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး နောက်နှစ် ရာသီအကုန်တွင် ပထမတန်းသို့ ပြန်လည်တန်းတက်လာနိုင်ခဲ့သည်။ တန်းတက်လာနိုင်ခဲ့ပြီး နှစ်ရာသီအကြာမှာပင် ယခုကဲ့သို့ အမှတ်ပေး ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့သဖြင့် မိုနာကိုအတွက် အိမ်မက်ဆန်သော ရာသီဖြစ်နေမည်မှာ သေချာသည်။

**မက်ပီရဲ့ ကတိစကား**  
မက်ပီက လာမယ့်နှစ် ဘောလုံးရာသီတွင် ယခုထက် ပိုမိုကောင်းမွန်သော အနေအထားရောက်အောင် ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိပြုစကားဆိုခဲ့သည်။ မက်ပီမှာ ဝါရင့်တိုက်စစ်မှူး ဖယ်လ်ကာအိုရဲ့ ပေးပို့မှုမှ တစ်ဆင့် လူကျံထောင်ချောက်ကို ဖောက်ထွက်ကာ မိုနာကိုအသင်းအတွက် အဖွင့်ဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့သူဖြစ်သည်။ ပွဲအပြီးတွင် မက်ပီက “ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်တုန်းက ကျွန်တော့်အမေက ကလေးတွေချည်းများနေတယ်လို့ ပြောတော့ ကျွန်တော်က နောက်နှစ်ရာသီမှာ လူကြီးတွေနဲ့ ကျွန်တော် ရင်ဘောင်တန်းကစားနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းပါမယ်။ ကျွန်တော့်ကို တစ်နှစ်ပဲ အချိန်ပေးပါလို့ ပြောခဲ့ဖူးတယ်။ ဒါကြောင့် နောက်ရာသီမှာလည်း ကျွန်တော် ပိုကောင်းအောင် ကစားမယ်လို့ ကတိပေးပါတယ်” ဟု ဆိုခဲ့ရာ မိုနာကိုပရိသတ်များအတွက် အားတက်စရာပင်ဖြစ် သည်။

**မေလဲ့သင်း-စုစည်းသည်**

ရိုးယဲလ်တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုမှာ ဆယ်လ်တာဗီဂိုအသင်းဘက်သို့ သွင်းဂိုးနှစ်ဂိုးကို သွင်းယူပြီးနောက် အင်္ဂလန်တိုက်စစ်မှူး ဂျင်မီဂရေဗ်၏ ၄၆ နှစ်ကြာတင်ထားခဲ့သော ဥရောပလိဂ်သွင်းဂိုးစံချိန်တစ်ရပ်ကို ချိုးဖျက်နိုင်ပြီဖြစ်သည်။ စီရိုနယ်လ်ဒိုမှာ ပွဲချိန် ၁၀ မိနစ်နှင့် ၄၄ မိနစ်တို့တွင် ရိုးယဲလ်အတွက် ဦးဆောင်ဂိုး နှစ်ဂိုးကို ဆက်တိုက်သွင်းယူနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုကဲ့သို့ လိဂ်ဂိုးစံချိန်တစ်ရပ်ကို ထပ်မံရယူသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အင်္ဂလန်တိုက်စစ်မှူး ဂျင်မီဂရေဗ်သည် ချယ်လ်ဆီ၊ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်၊ အေစီမီလန်၊ စပါးနှင့် ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းတို့တွင် ကစားခဲ့ပြီး ၁၉၇၁ ခုနှစ်တွင် ဥရောပလိဂ်သွင်းဂိုး ၃၆၆ ဂိုးအထိ သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့် စံချိန်ကို ရရှိကာ နှစ်ပေါင်း ၄၆ နှစ်ကြာ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမျှ ယင်းစံချိန်ကို ချိုးဖျက်နိုင်မှုမရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် စီရိုနယ်လ်ဒို၏ ပွဲချိန် ၄၄ မိနစ်တွင် သွင်းယူနိုင်ခဲ့သော ဒုတိယမြောက်ဂိုးက ဂရေဗ်၏ သွင်းဂိုးစံချိန်ကို ချိုးဖျက်နိုင်တဲ့ ဂိုးအရေအတွက်ဖြစ်ခဲ့ကာ စီရိုနယ်လ်ဒိုမှာ ဥရောပလိဂ်သွင်းဂိုး ၃၆၇ ဂိုးအထိ သွင်းယူနိုင်သည်ဆိုသော မှတ်တမ်းသစ်တစ်ရပ်ကို ရရှိခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

စီရိုနယ်လ်ဒိုသည် ယခုနှစ်ရာသီအတွင်း ချန်ပီယံလိဂ် သွင်းဂိုး ၁၀၀ ပြည့် သွင်းယူနိုင်တဲ့မှတ်တမ်းကို ရရှိခဲ့ပြီးနောက် ယခုကဲ့သို့ လိဂ်သွင်းဂိုး စံချိန်တစ်ရပ်ကို ထပ်မံပိုင်ဆိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စီရိုနယ်လ်ဒို၏ ယခုသွင်းဂိုးအရေအတွက်မှာ မန်ယူနှင့် ရိုးယဲလ်နှစ်သင်းစလုံးတွင် သွင်းယူနိုင်သည့် လိဂ်ဂိုးအရေအတွက်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ပွဲစဉ်တွင် စီရိုနယ်လ်ဒိုမှာ လိဂ်ဂိုးသွင်းခွင့်အချို့ကို ဖြုန်းတီးခဲ့၍ သာ ဟက်ထရစ်ဂိုး သွင်းယူနိုင်မယ့်အခွင့်အရေး လွှဲချော်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းသည် ဆယ်လ်တာဗီဂိုအသင်းကို လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ယူနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် မာလာဂါနှင့် ပွဲစဉ်တွင် သရေတစ်မှတ်ရရှိခဲ့ပြီး လာလီဂါဖလားကို ဆွတ်ခူးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းသည် ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် လာလီဂါဖလားကို နောက်ဆုံးဆွတ်ခူးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် နည်းပြ ဇီဒန်းက ယခုထိ ရိုးယဲလ်အသင်း ချန်ပီယံဖြစ်ပြီဟု မခံစားရသေးကြောင်း တုံ့ပြန်စကားဆိုခဲ့သည်။

**ဂျင်မီဂရေဗ်၏ ၄၆ နှစ်ကြာ သွင်းဂိုးစံချိန်ကို ချိုးဖျက်နိုင်ပြီဖြစ်တဲ့ စီရိုနယ်လ်ဒို**



ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကို ဂျူဗင်တပ်ရရှိပြီး ဘတ်ဖွန်လည်း ဘလွန်းဒီအောဆု ရရှိရန် ဂရုတစိုက်မိန်းမျှော်လင့်

အက်သလက်တီကို ကြယ်ပွင့် ဂရစ်ဇ်မန်းက ဂျူဗင်တပ်အနေဖြင့် ကာဒစ်ကွင်းတွင် အနိုင်ကစားအောင် ပွဲခံကာ ဂျူဗင်တပ်သမားဘတ်ဖွန်လည်း ဘလွန်းဒီအောဆုကို ရရှိလိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ကြောင်း ဆိုလိုက်သည်။ ချန်ပီယံလိဂ်ဗိုလ်လုပွဲတွင် စီးရီးအေအင်အားကြီး ဂျူဗင်တပ်နှင့် လက်ရှိချန်ပီယံ ရိုးယဲလ်တို့ တွေ့ဆုံကြမည်ဖြစ်ပြီး ဂရစ်ဇ်မန်းက ကာဒစ်မြို့ မိလို့နယ်ကွင်းကြီးတွင် ဂျူဗင်တပ်သာ အောင်ပွဲခံသွားမည်ဟု ယုံကြည်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ဂျူဗင်တပ်အသင်းသည် ၁၉၉၆ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ချန်ပီယံလိဂ်တွင် ဗိုလ်စွဲခြင်းမရှိသော်လည်း ဂျူဗင်တပ်အနေဖြင့် ရိုးယဲလ်ကို နောက်ကောက်ချကာ ချန်ပီယံဆု ဆွတ်ခူးနိုင်ပြီး ဘတ်ဖွန်လည်း မက်ဆီနှင့် စီရိုနယ်လ်ဒိုတို့ အလှည့်ကျရယူနေတဲ့ ဘလွန်းဒီအောဆုကို ဆွတ်ခူးရန် ဂရစ်ဇ်မန်းက ဆန္ဒရှိနေသည်။

ဂရစ်ဇ်မန်း၏ အက်သလက်မှာ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲများတွင် ရိုးယဲလ်ကို အသာရခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ ၂၀၁၄ နှင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဗိုလ်လုပွဲနှစ်ကြိမ်လုံးတွင် အရေးနိမ့်ခဲ့ရသလို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်တွင် အရေးနိမ့်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ဂရစ်ဇ်မန်းက ရှန်နီမိုတိုင်းအတွက် စိတ်ပျက်မိသော်လည်း ဗိုလ်လုပွဲများတွင် အရေးနိမ့်ခြင်းက ပိုမိုခံရခက်ကြောင်း ဖွင့်ဟခဲ့သည်။ ဂရစ်ဇ်မန်းက ယခုနှစ်တွင် အက်သလက်တီကိုအသင်းမှာ မည်သည့်ဖလားမျှမရရှိသော်လည်း ရည်မှန်းချက်အတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခဲ့သည်ဟု တုံ့ပြန်ခဲ့သည်။

**ချန်ပီယံလိဂ် ဗိုလ်လုပွဲစဉ်တွင် ဂါရတ်ဘေးလ်ထက် အစွဲကိုကိုသာ ရိုးယဲလ်ကစားသမားအများစု ပွဲထွက်ကစားစေလိုဟု သတင်းများထွက်ပေါ်လာ**  
ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ် ကစားသမားအများစုက ချန်ပီယံလိဂ်ဗိုလ်လုပွဲ ရိုးယဲလ်တိုက်စစ်ရှေးဆယ်နှစ်တွင် ဂါရတ်ဘေးလ်ထက် အစွဲကိုကိုသာ ပွဲထွက်ကစားစေလိုကြပြီး အဆိုပါဆန္ဒရှိနေသူများထဲတွင် စီရိုနယ်လ်ဒိုပါ ပါဝင်နေကြောင်း သိရသည်။ ဘေးလ်မှာ ယခုနှစ်ရာသီတွင် ဒဏ်ရာပြဿနာများကြောင့် ရိုးယဲလ်ရဲ့ ပွဲစဉ်ပေါင်း ၂၇ ပွဲအထိ လွှဲချော်ထားပြီးဖြစ်သလို ယခုထိလည်း လေ့ကျင့်ရေး ပြန်မဆင်းနိုင်သေးပေ။ နည်းပြ ဇီဒန်းက ဗိုလ်လုပွဲတွင် ဘေးလ်ပြန်လည်ပါဝင်နိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်နေသော်လည်း မည်သည့်အချိန်တွင် ပြန်ကစားနိုင်မည်ကို အတိအကျ မပြောနိုင်သေးကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။ ဇီဒန်းက ဘေးလ်ရဲ့ အခြေအနေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး “သူဟာ လေ့ကျင့်မှုတွေကို တစ်ဦးတည်းပြုလုပ်နေနိုင်ပါပြီ။ သူ့အခြေအနေဟာ တစ်နေ့တစ်ခြားတိုးတက်လာနေပြီး ဘယ်အချိန်မှာ အုပ်စုလိုက်လေ့ကျင့်မှုမျိုး ပြန်လုပ်နိုင်မလဲ စောင့်ကြည့်နေရမယ်ပဲ” ဟု သတင်းပေးခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာကြောင့် ဘေးလ် ဝင်ရောက်မကစားနိုင်တဲ့ကာလအတွင်း ရိုးယဲလ်တိုက်စစ်ပိုင်းမှာ ပိုမိုကောင်းမွန်နေရာ ရိုးယဲလ်ကစားသမားအများစုက အစွဲကိုကိုမှာ ဘေးလ်ထက် အသင်းဟန်ချက်ညီမှုကို ပိုမိုထိန်းပေးနိုင်တဲ့ ကစားသမားဟု ယုံကြည်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ပီပီ၊ ကွန်ထရာအိုနှင့် ကက်စီမိုရိုတို့က ချန်ပီယံလိဂ်ဗိုလ်လုပွဲတွင် ဘေးလ်ကို အရန်ခွဲပေါ် ထိုင်ခိုင်းပြီး အစွဲကိုကို ပွဲထွက်ကစားစေပါက ရိုးယဲလ်အနေဖြင့် ဂျူဗင်တပ် အသာရမယ်လို့ ယုံကြည်နေသည်ဟု စပိန်နယူလာသော သတင်းရင်းမြစ်များက ဖော်ပြကြသည်။

ကြော်ငြာ



Our Official Website: www.infonetygn.com future through technology.

မင်္ဂလာဂိတုသော မြန်မာနှစ်သစ် အခါသမယတွင် "မင်္ဂလာပါ မန္တလေး" လို့နှုတ်ခွန်းဆက်သလျက်... Upper Myanmar Branch... 20% Off Only Upper Myanmar Region

SmartHoteler, FoodiePOS, HospiSmartPro... Yangon(Head Office) 24/26, 2nd floor, corner of Strand Rd & Wadan St, Lanmadaw Tsp., Yangon, Myanmar.

သမားတော်ကြီးဦးကျော်လင်း(နေလဝိဇ္ဇာ) ၏ (၁၇)ကျမ်းမြောက် လူတိုင်းအတွက် ဆေးပညာ ဝမ်းမီးဓာတ်ကျမ်း

သွေးသည်အသက်

ကျမ်းမြောက် အပိုင်းများ... ရောင်းချရေး - ၂၅၀၀ - ကျပ်... ပုံနှိပ်ရေး - "မျိုးဆက်သစ်စာပေ"

ပျောက်ဆုံးကြောင်း... ဖခင်အမည်မှန်... ဦးစိုးဦးပန်

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာခြင်း... အမှတ်(၂၃) ဖျက်နှာစာတန်း(အပေါ်ထပ်) ဗိုလ်ချုပ်ရေး၊ ရန်ကင်း။ ၀၁-၂၅၃၅၀၈

SUMMIT ကျော်ပျက်သင်တန်း... စာတွေ့နှင့်လက်တွေ့တစ်ပြိုင်တည်းသင်ကြားပေးသည်

အမှတ်(၂၃) ဖျက်နှာစာတန်း(အပေါ်ထပ်) ဗိုလ်ချုပ်ရေး၊ ရန်ကင်း... ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာခြင်း... အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း... ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာခြင်း... အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်

မိဘအမည်မှန်... ဖခင်အမည်မှန်... မိခင်အမည်မှန်

အသိပေးကြေညာချက်... KOREA နိုင်ငံမှ မော်တော်ယာဉ်များ တင်ဆောင်လာသည့် MV.SEA CASTLE သင်္ဘောသည်

မိခင်အမည်မှန်... ဖခင်အမည်မှန်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကုန်သည်များနှင့်စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း၏ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပွဲကျင်းပရန် ရက်သတ်မှတ်ကြေညာခြင်း

အမည်ပြောင်း... ပျောက်ဆုံးကြောင်း

သစ်တောဦးစီးဌာန၊ ပဲခူးခရိုင်၊ ဒိုက်ဦးမြို့နယ်မှ ပုံစံ(၈)၀၀၀ ကျွန်း(သစ်/ခွဲခြမ်း/ခွဲသား/ဖရုံစိတ်) (၂၉. ၄၀၅၆)တန်... လေလံတင်ရောင်းချနေတော်မူတို

ပျောက်ဆုံးကြောင်း... ဖခင်အမည်မှန်

သင်္ချာကျော်စွဲ M.Sc. (Maths). Final... နေအေးလှိုင်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနမှ စက်အရန်ပစ္စည်းများနှင့် ရုံးသုံးစက်ပစ္စည်းများ

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း... ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာခြင်း

အများသိစေရန် ကြေညာချက်... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဆရာမရပ်ကွက်

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း... ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာခြင်း

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဆရာမရပ်ကွက်

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း... ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာခြင်း

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဆရာမရပ်ကွက်







အောက်မြန်မာပြည်

စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မဟာဗျူဟာ (တတိယမူကြမ်း) သဘောထားအမြင်နှင့်အကြံဉာဏ်ရယူရေးဆွေးနွေး

စစ်တွေ မေ ၁၈
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မဟာဗျူဟာ (တတိယ မူကြမ်း) အပေါ် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူများ၏ သဘောထားအမြင်နှင့် အကြံဉာဏ်ရယူရေး အလုပ် ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မေ ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက စစ်တွေ မြို့ ခိုင်သင်္ဃာတိုက်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။
ရှေးဦးစွာ ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် သတ္တုတွင်းဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပရေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနရုံးချုပ်မှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာမောင်မောင်က အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ထို့နောက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပရာ မြန်မာ့လယ်ယာ၊ သားငါးကဏ္ဍပုဂ္ဂိုလ် (၂၀၁၆ ခုနှစ်) ၏ အနာဂတ်လားရာအမြင်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု မဟာဗျူဟာမူဘောင်ကို ဒေါက်တာ မောင်မောင်က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး ပြည်နယ်၏ လယ်ယာ၊ သားငါး၊ ကျေးလက်ကဏ္ဍ၏ အားသာ

ချက် အားနည်းချက်၊ အခွင့်အလမ်းနှင့်စိန်ခေါ်မှု များ၊ စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မဟာဗျူဟာ တို့အား ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ် ဦးစီးမှူး ဦးတိုးဝေက ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။
ယင်းနောက်ဆွေးနွေးပွဲသို့တက်ရောက်လာကြ သူများက ပြန်လည်ဆွေးနွေးကြပြီး အဖွဲ့ဝင်များဖွဲ့ ချဲ့ ခေါင်းစဉ်အလိုက်ဆွေးနွေးခြင်း၊ ဆွေးနွေးမှုရလဒ် များကို တင်ပြခြင်းနှင့် ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များ အပေါ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပညာရှင်များမှ ခြံငုံသုံးသပ် အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။
အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်နယ်စိုက်ပျိုး ရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် သတ္တုတွင်းဝန် ကြီး၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်များနှင့် မြို့ နယ်များမှ တောင်သူလယ်သမားကိုယ်စားလှယ် များ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)



ဒေသန္တရစီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များတာဝန်ပေးအပ်ပွဲ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်တက်ရောက်



ဘားဆံ မေ ၁၈
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့တွင် ပြည်နယ်၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာ နှစ် ဒေသန္တရစီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များ တာဝန်ပေးအပ်ပွဲကို မေ ၁၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
တာဝန်ပေးအပ်ပွဲတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေး မြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ်စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးသန်းနိုင်က ဒေသန္တရ စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်ဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးမှာကြားကာ

ကရင်ပြည်နယ်၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် စီမံကိန်းရည်မှန်း ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်စီမံကိန်းဦးစီးမှူး ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါ်စန်းစန်းရီက ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဘားအံခရိုင်၊ ကော့ကရိတ် ခရိုင်၊ မြဝတီခရိုင်၊ ဖာပွန်ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများအား ခရိုင် အလိုက် ဒေသန္တရစီမံကိန်းတာဝန်များပေးအပ်ပြီး ပြည်နယ် အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများအားတာဝန်ပေးအပ်ရာ ဌာနဆိုင်ရာ များကိုယ်စား ပြည်နယ်လမ်းညွှန်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးသောင်းဟန်စိုးက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများအနေဖြင့် သတ်မှတ်ထုတ်ပြန်ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများလိုက်နာရန်ပြောကြား

ပဲခူး မေ ၁၈
ပဲခူးမြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း သီရိပညာခန်းမ၌ မေ ၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကိုယ် ပိုင်ကျောင်းတည်ထောင်သူ၊ အုပ်ချုပ်သူများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီးတို့ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနား ပြုလုပ်သည်။
ရှေးဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာ ရေးနှင့်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်လွင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးပညာ ရေးညွှန်ကြားရေးမှူး ဆရာမကြီးဒေါ်မြင့်မြင့် သန်းက ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းနှင့်ပတ်သက်သော နည်း ဥပဒေ၊ ဥပဒေဆိုင်ရာအချက်အလက်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကိုယ်ပိုင်

ကျောင်းတည်ထောင်သူ၊ အုပ်ချုပ်သူများမှ သိလို သည့်အချက်အလက်များအား ဆွေးနွေးမေးမြန်း ရာ တိုင်းဒေသကြီးပညာရေးညွှန်ကြားရေးမှူး ဆရာမကြီးဒေါ်မြင့်မြင့်သန်းက ပြန်လည်ရှင်း လင်းဖြေကြားသည်။
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်၌ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း ၆၈ ကျောင်းရှိ သည့်အနက် သက်တမ်းကုန်ကျောင်း ၁၁ ကျောင်း၊ သက်တမ်းတိုးသောကျောင်း ၂၅ ကျောင်း၊ အတန်း တိုးလျှောက်သောကျောင်းခုနစ်ကျောင်း၊ အသစ် လျှောက်သောကျောင်း ၂၃ ကျောင်း၊ ပိတ်သိမ်းခွင့် တင်သောကျောင်းနှစ်ကျောင်း စုစုပေါင်း ၆၈ ကျောင်းရှိသည်။
ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများအနေဖြင့် စီမံချက်ပါ

တင်ထွန်း(ပဲခူး)

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ကျေးရွာပေါင်း ၁၄၉ ရွာအတွက် NEP စီမံကိန်းဖြင့် ဆိုလာ ၁၁၄၄ ယူနစ်နှင့် အခမဲ့ ၉၂၄ ယူနစ်ကိုဖြန့်ဝေတပ်ဆင်ပေးမည်

ဘားဆံ မေ ၁၈
ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဘားအံ၊ လှိုင်းဘွဲ၊ ကော့ကရိတ်၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီး နှင့် သံတောင်ကြီးမြို့နယ်ဒေသကျေးရွာပေါင်း ၁၄၉ ရွာအတွက် NEP စီမံကိန်း ဖြင့် ဆိုလာ ၁၁၄၄ ယူနစ်နှင့် ကျေးရွာအများပိုင်နေရာများအတွက် အခမဲ့ စနစ်ဖြင့် ၉၂၄ ယူနစ်ကို ဖြန့်ဝေတပ်ဆင်ပေးမည်ဖြစ်ရာ ဘားအံမြို့နယ်အပါ အဝင် အခြားမြို့နယ်များသို့ ရောက်ရှိလာပြီး ယခုလမကုန်ခင် ကျေးရွာများအား ဆက်လက်ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
NEP စီမံကိန်းစနစ်ဖြင့် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ဘားအံမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာ ၂၃ ရွာအတွက် ဆိုလာ ၂၀၆၂ ယူနစ်၊ လှိုင်းဘွဲမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာ ၁၁ ရွာ အတွက် ဆိုလာ ၁၀၆၃ ယူနစ်၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်တွင်ကျေးရွာ ၇၃ ရွာအတွက် ၆၁၉၇ ယူနစ်၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာ ၂၉ ရွာအတွက် ၁၈၀၄ ယူနစ်နှင့် သံတောင်ကြီးမြို့နယ်တွင်ကျေးရွာ ခုနစ်ရွာအတွက် ၃၁၆ ယူနစ် စုစုပေါင်း ၁၁၄၄ ယူနစ်ဖြန့်ဝေပေးမည်ဖြစ်ရာ ပြည်သူထည့်ဝင်ရမည့် တစ်ယူနစ် တန်ဖိုး၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း ကောက်ခံရရှိထားပြီး ဆက်လက်ဖြန့်ဝေတပ်ဆင်ပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ထို့အပြင် ငါးမြို့နယ်အတွက် အခမဲ့အနေဖြင့် အခြေခံပညာမူလတန်း၊ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းကျောင်းများအတွက် ၁၅၆ ယူနစ်၊ ကျေးလက်ကျန်း မာရေးဌာနများအတွက် ၃၅ ယူနစ်၊ ဘာသာရေးကျောင်းများအတွက် ၁၈ ယူနစ်နှင့် လမ်းမီးတိုင်များအတွက် ၇၁၅ ယူနစ် စုစုပေါင်း ၉၂၄ ယူနစ်ကို မေလပိုင်းမကုန်ခင် ဖြန့်ဝေတပ်ဆင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ NEP စီမံကိန်းဖြင့်ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဆိုလာတစ်ယူနစ်၏တန်ဖိုး အား နိုင်ငံတော်မှ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပြည်သူမှ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း ပေါင်းစပ်ထည့်ဝင်သည့်စနစ်တွင် ပြည်သူလိုချင်သော ဆိုလာပီစီ (၁) အလိုက် ပုံစံသုံးမျိုး ဖြန့်ဝေပေးမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူများအနေဖြင့် ဆိုလာပီစီပုံစံ (၁) ယူနစ်သုံးမျိုးအတွက် ပထမအရစ်တွင် ငွေကျပ် ၉၀၀၀၊ ဒုတိယအရစ်တွင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ ဖြင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၁၉၀၀၀၊ ဆိုလာပုံစံ (၂) ယူနစ်သုံးမျိုး အတွက် ပထမအရစ်တွင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၊ ဒုတိယအရစ်တွင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ ဖြင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၊ ဆိုလာပုံစံ (၃) ယူနစ်သုံးမျိုးအတွက် ပထမအရစ်တွင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၊ ဒုတိယအရစ်တွင် ငွေကျပ် ၂၄၀၀၀ ဖြင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၄၄၀၀၀ ထည့်ဝင်ရကြောင်း သိရသည်။
ဓမ္မမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်စေရန် တံတားများတည်ဆောက်

သာယာဝတီ မေ ၁၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်များ အလွယ် တကူဆက်သွယ်သွားလာနိုင်ရန် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့၏ သီးသန့်ရန်ပုံငွေဖြင့် တံတားများ တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။
သာယာဝတီခရိုင်အတွင်းရှိ လက်ပံတန်း-ထိန် တော-မိုးညို-တာပွန်-နတ်တလင်းမြို့တို့ ဆက် သွယ်သွားလာနိုင်ရေးအတွက် လက်ပံတန်း-နတ် တလင်းလမ်းမိုင် (၅၄/၄-၅) အတွင်းရှိ ငါးပြေမ တံတားအား ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည် ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ သီးသန့်ရန်ပုံငွေကျပ် ၂၈၄ သန်းကျော်ဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလမ်းပန်းဦးစီး ဌာနမှ အလျားပေ ၂၆၀၊ ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ် ၁၂ ပေ နှစ်လွှာတစ်ထပ်ဘေးလမ်းပေါင်းတံတား အဖြစ် ပေ ၈၀ အခန်းတစ်ခန်း၊ ပေ ၁၀၀ အခန်း တစ်ခန်း၊ ပေ ၇၀ အခန်းတစ်ခန်းပါဝင်ကာတည် ဆောက်လျက်ရှိရာ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်



သည်။
ထို့အတူ တောင်ငူခရိုင်အတွင်းရှိ (ကိုးပင်- သာဂရ) လမ်းမိုင် (၆/၂-၃) ကြားရှိ သိုင်းချောင်း တံတားကို ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည် ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ သီးသန့်ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၂၄ သန်းဖြင့် အလျားပေ ၄၀၊ ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ် ၂၄ ပေ၊ လူသွားလမ်းတစ်ဖက်သုံးပေစီ သံကူ ကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်းတံတားအဖြစ် ပေ ၄၀ အခန်း

သုရအောင်(ပြည်)





ကြေးမြင်

မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများရှေ့ဆောင်အဖွဲ့၏ (၆)နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်... မသန်စွမ်းသူများအကျိုးဝင်ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ (YUSDIANA) မီဒီယာဆုဖိတ်ခေါ်ပြုခြင်း

ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့... မြစ်ကြီးနားမြို့... အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

ဖခင်အမည်မှန်... ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ဖားကူးအရွှေ့ကျေးရွာ၊ အထက(ဖားကူး) ဒေသမတန်းမှ မောင်

အမည်ပြောင်း... ရန်ကုန်မြို့၊ အမက(၃) သယ်နိုးကျွန်းတွင် တတိယတန်း အောင်မြင်ခဲ့သူ မောင်ကျော်ထက်နိုင် (ဘ) ဦးခင်လော်ဦးအား မောင်အောင်နိုင်လင်းဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။

HR JOURNAL Management & Training... Myanmar Employment Relations... ဘာလဲ... ဘယ်လဲ...

GREE is Great, Gree is No.1... ၆၅ ရာသီအထူး Promotion 15 March, 2017 to 31 May, 2017... Bee-3, Bee, Change 2 (Silent King), Jade, Koobe, Laffis

သန်းထွန်း (ရေန်) ထွက်ပြီ... တိုင်းပြည်ကို ပြောင်းလဲစေခဲ့သော ရေနံစီမံကိန်းကြီးများ

SEVEN... အဂီလောပါ... အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့ လုပ်ငန်း

တာဝတိံသာ... အဆင့်မြင့် အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေ့ စနစ်ဆောင်ရွက်ပေးရန်

ဦးကျော်ဇေယျ... တရုတ်လူမျိုးနှင့် အမွေဆက်ခံရေး

ရွှေ့နန်းခံ... အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့စနစ်ဆောင်ရွက်မှု (မြို့တွင်း/နယ်ဝေး)

မဂီလောပါ... အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့ လုပ်ငန်း

IBK Company Limited... (Board of Director) ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ခြင်းအား ကြေငြာခြင်း

Trillion Power Co., Ltd... နိုင်ငံတော်သက်သာခြင်းအစီအစဉ်အောက်တွင် အထူးအကျိုးခွင့်ရရှိသူများဖြင့်

ပျောက်ဆုံးကြောင်း... Octagon International Services Co.Ltd မှ Import Declaration

ကွန်ပျူတာအစီအစဉ်... ကွန်ပျူတာ၊ လျှပ်စီးစနစ်၊ ဝါယာမီး

ဂရုပြေကွက်ရောင်းမည်... သာကေတ၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ ဇေယျဝတီ(၅)လမ်း

ရောင်းမည်... ပေ (၁၄x၅၅)၊ မြေညီ၊ ရေကျော်၊ ဒေါက်လမ်း

လိပ်ခေါင်း၊ ဂရုင်ဂျီနာ... 09-73121554

အုပ်ကြီး... အရှေ့ပိုင်း/ မြောက်ပိုင်း... အောင်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း

ကန်ကွက်နှင့်ကြောင်းကြော်ငြာ... ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း

လမ်းမတန်းနေရာကောင်း... ယွမ်တိုက်ရောင်းမည်... ဘက်စွဲရန်၊ ရုံးစွဲရန်၊ ဆိုင်စွဲရန်

ဟိုတယ်ဖွင့်မလား၊ ကျောင်းဖွင့်မလား၊ ကုမ္ပဏီရုံးချုပ်ဖွင့်မလား... တောင်ဥက္ကလာအဆင့်မြင့်အိမ်ရာဝင်း

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းအသိပေးကြေညာခြင်း... ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၅)



**ASIA DRAGON (အာရှဒရဂွန်)**  
 နီးရာသီ Promotion (15-5-2017) မှစ၍ --  
**ချောင်းသာ 12000 ကျိုက်ထီးရိုး 10000**  
**ငွေဆောင် 15000 မြဝတီခရီးစဉ်(သောကြာ)**  
**09-30030030, 09-799100100, 09-797100100**

**ASIAN YGN TRAVEL & TOURS**  
 ပြည်ပခရီးသွားလိုစင် ပေ - ၀၄၀၀  
 ပီယက်နပ်ဘိုးစဉ်  
 ဟန့်ဗိုင်း-ဟလောင်-နင်ဘင်-ထရန်အန်း (4D/3N)  
 ဝန်ခွဲအခမဲ့ - \$499  
 Travel Date : 22/06/2017  
 PH : 09-457101867, 09-456431420 Special Discount For Group Booking

**ရွှေလမ်းညွှန်**  
 အမှတ်(၁၁၀) ၂၀လမ်း  
 (အလယ်) ယန်ဘဲတန်း  
**ဘားအံ၊ မြဝတီ၊ မဲဆောက်**  
 နှီးခွင့်ယူစရာမလို  
**58000 Ks**  
**May 26**  
 (၃)ရက်၊ ကျောက်တန်း၊ တည်းဆိုင်ကား  
 မဲဆောက်လည်းဝင်စားခံရပါမည်  
 09-420087371, 09-262705136, 09-259302029

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန  
 လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း  
 (ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း)  
 ၁။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေး လုပ်ငန်း  
 လက်အောက်ရှိ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များနှင့် ရန်ကုန်(စတီ)တို့တွင် အသုံးပြု  
 ရန်အတွက် လိုအပ်သော လျှပ်စစ်ပုံစံများအား မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူ  
 လိုပါသည်။  
 ၂။ တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၂၅-၅-၂၀၁၇ရက်  
 တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၁၆-၆-၂၀၁၇ရက်  
 တင်ဒါပိတ်မည့်အချိန် - ၁၂:၀၀နာရီ  
 ၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင်  
 လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။  
 လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန  
 လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း၊ ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲရေးဌာန  
 နူးအမှတ်(၂၇) နေပြည်တော်  
 ဖုန်း-၀၆၇-၈၀၀၄၂၄၄၊ ၀၆၇-၈၀၀၄၂၄၅၊ Fax-၀၆၇-၈၀၀၄၂၄၆

**စည်းစိမ်မင်း** 09-444450446, 09-444450558  
 09-250144709 (အတိအကျ-သေကြာမေးရိုင်း)  
 + မန္တလေး ပြင်ဦးလွင် (၃)ရက် 40000 စစ်ကိုင်း၊ ပဲခူး မါ (၄)ရက် 50000 ကျိုက်ထီးရိုး  
 + ပုဂံ၊ စွယ်စော်လေးသူ၊ ပုဗ္ဗသိ၊ မုဒုံကျိုက် - သီဟိုဠ် (၃)ရက် 40000 ချောင်းသာ  
 + တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ် (၄)ရက် 50000 လှိုင်ကော် မါ (၄)ရက် 65000 ချောင်းသာ  
 + ထားဝယ်ရင်းကိုးရင်း၊ မောင်းမကန်၊ မော်လမြိုင်၊ ကျိုက္ခမိ၊ စက်စ (၅)ရက် 60000 ငွေဆောင်  
 + ဘားအံ၊ မြဝတီ၊ မဲဆောက် (၃)ရက် 55000 + ပြည်၊ အကောက်တောင်၊ နဂါးရပ် 25000  
 + ဘားအံ၊ ကျိုက္ခမိ၊ ရေတံခွန်နှင့် သမိုင်းဝင်ဂူဘုရားများ 35000 + ရှင်သီဝလီမြေတော်ရာ 25000  
 + မော်လမြိုင်၊ ကျိုက္ခမိ၊ စက်စကမ်းခြေ 35000 + လှိုင်၊ ဟင်္သာတ၊ သောင်ချောင်းသာ 18000  
 နေအိမ်အားလုံး Guest House, Hotel တွင် ဖြန့်ဖြူးဆောင်ပေးပါသည်။  
 အမှတ်-၄၊ သုခရွာလမ်းမကြီး၊ (၆)အထွေထွေအိမ်ရာ၊ မြောက်ဥက္ကလာပကြီးလမ်း

**ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်။**  
 ၃။ ဂိုဒေါင်စာရေး ဝ (၅)ဦး  
 နေ့စား(ငြိမ်း)နေနိုင်ရမည်။ ဝဝတန်းအောင် (သို့) ဘွဲ့ရ  
 ၂။ အရောင်းစာရေး ကျား(၅)ဦး  
 ဝဝတန်းအောင် (သို့) ဘွဲ့ရ အရောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အတွေ့အကြုံ (၂) နှစ်ရှိရမည်။  
 ရန်ကုန်မြို့တွင်းကျွန်းကျွန်းစွာ သွားလာနိုင်ရမည်။  
 လျှောက်ထားသူများသည် အချက်အလက်အပြည့်အစုံဖြင့် လာရောက်လျှောက်ထား  
 ရမည်။ မြီအမှတ် (H-10)၊ ဓရေလမ်း၊ တော်ဝင်လုံးချင်း အိမ်ရာ၊  
 (၄၁)တိုးချဲ့ရပ်ကွက်၊ မြောက်အိုမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ၀၉-၂၅၀၃၉၉၉၇၀၊ ၀၉-၄၂၀၃၂၀၃၆၆

**မဟာရန်ကုန်**  
**အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း**  
 အိမ်ခန်း၊ ရုံးခန်း၊ ဆိုင်ခန်းများကို  
 ကားဆိုင်ခုံနှင့် အလုပ်သမားများအပါ  
 ပြီးစေ့ / နယ်ပေး  
 ဝန်ဆောင်ပေးပါသည်။  
**Ph: 09-444811126**  
**09-444811127**  
**09-73032439**

**နဂါးကိုးကောင်**  
 စိန်၊ ရွှေ၊ ရတနာဆိုင်  
**Mega Sale**  
**Grand Opening**  
 ၂ နံနက် (၁၀:၀၀) နာရီ မှ ၂၂ (၉:၀၀) နာရီထိ  
 20.5.2017 (Saturday)  
 နေရာ။ Junction City Main Promotion Area (Level-2)  
 ပြည်သူချစ်အနုပညာရှင်များနှင့်အတူ ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာအစီအစဉ်များတွင်  
 ပါဝင်ဆင်နွှဲရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်

Ph D သွဲ့ရ ဆရာ/ဆရာမများဦးစီးသော  
 Sharp Study Guide Group  
 သူငယ်တန်းမှ ၁၀ တန်း  
 International School , IGCSE  
 ကျောင်းသူ/ဘားများအား  
 တစ်ဦးချင်း (သို့) ဝိုင်း  
 တစ်ဘာသာချင်း (သို့) Guide  
 ဘာသာရပ်  
 အထူး လက်ခံသင်ကြားပေးသည်။  
**Ph: 09-43000600**  
**09-420108991**

**သိဟလင်း**  
 အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း  
 (10', 14', 16', 18') တားများဖြင့်  
 လုပ်သားအပြီးအစီး  
 မြို့တွင်း / နယ်ပေး  
 ဝန်ဆောင်ပေးသည်။  
**01-570307**  
**09-5112729**  
**09-5126394**



Bosch Power Tools Authorized Service Center နှင့် Service Dealer များကို  
 ဖွင့်လှစ်ပြီးကြောင်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို Warranty ကတ်များနှင့်တကွဆောင်ရွက်  
 ပေးနေပါသည်။

Bosch Heavy Duty Power Tools များနှင့် Measuring Tools များ၏ Warranty မှာ  
 (၁) နှစ် ဖြစ်ပါသည်။

Asia Era Company Ltd. (Bosch Authorized Service Center - Power Tools)  
 အမှတ် (၄၀/၄၄)၊ ပါရမီလမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ဖုန်း : ၀၉ ၄၄၄ ၆၀၀၀ ၁၉ ၊ ၀၉ ၄၄၄ ၆၀၀၀ ၂၉

စံချိန်ဦး Company Ltd. (Bosch Authorized Service Dealer- Power Tools)  
 အမှတ် ၅၅/ ၅၆ ၊ ရွှေတိဂုံဘုရားလမ်း၊ အောက်ဘလောက်၊ လသာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ဖုန်း : ၀၉ ၃၃၃ ၇၇၇ ၄၆ ၊ ၀၉ ၃၃၃ ၇၇၇ ၂၆

ဝယ်ယူအားပေးသော မိတ်ဟောင်းမိတ်သစ်များ အားလုံးကို  
 Robert Bosch (SEA) Pte Ltd မှ အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။  
 \*ဆင်တူယိုးမှားအတူအပများကိုသတိပြုပါ။

ကြေးမုံ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု... စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန(ဆည်မြောင်း)အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

အမည်ပြောင်း... အမည်ပြောင်း... အမည်ပြောင်း... ပျောက်ဆုံးကြောင်း... အမည်ပြောင်း

မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသားအလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်... "သင်္ဘောသားများနေ့(၂၀၁၇)အခမ်းအနားနှင့်ညှိညှိအစည်းအဝေး"

မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသားအလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်... တတိယအကြိမ်မြောက်အလုပ်အမှုဆောင်သစ်ရွေးချယ်

STARFISH Education... "Study in America, Prepare with Kaplan Test Prep!"

"Special Discount 10% for General English (4 Skills)"

အမည်ပြောင်း... မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချမ်းအေးသာအိမ်ခြံမြေနယ်၊ CAE ကိုယ်ပိုင်

CRÖWN EDUCATION... "သင်အင်ဂျင်နီယာတစ်ယောက်ဖြစ်ချင်တာသေချာပြီလား"

navitas... "ကျောင်းဝင်ခွင့်နှင့် အမေရိကန်ပညာရေးခွေးခွေးပွဲ"

"ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်"... ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတနှင့်သတ္တုတူးဖော်ရေးဝန်ကြီးဌာန







**STI**  
M Y A N M A R  
UNIVERSITY



in partnership with  
**University of  
Bedfordshire**

STI MYANMAR UNIVERSITY

# Scholarship Program

- ★ MBA (General)
- ★ MBA (Hospital & Health Services Management)
- ★ MSc (Nutrition & Dietetics)
- ★ BEng (Hons) Civil Engineering
- ★ BEng (Hons) Architectural Engineering
- ★ BEng (Hons) Civil & Architectural Engineering
- ★ BEng (Hons) Electronic Engineering

[www.stiedu.net](http://www.stiedu.net)

- ★ BBA in Business Management
- ★ BA (Hons) Business Administration
- ★ BA (Hons) Accounting

## Scholarship လျှောက်ထားနိုင်သူများ

- ဘွဲ့ကြိုအတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြေဆိုထားသူများ (သို့မဟုတ်) IGCSE 'O' Level အောင်မြင်ထားသူများ၊ တက္ကသိုလ်တက်ရောက် နေသူများ၊ လုပ်ငန်းခွင်ဝင်နေသူများ
- ဘွဲ့လွန်အတွက် အသိအမှတ်ပြု ဘွဲ့ တစ်ခုခုရရှိထားသူများ၊ လုပ်ငန်းခွင် လုပ်သက် အတွေ့အကြုံ ရှိသူများ

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း နှင့် IGCSE 'O' Level အောင်မြင်ထားသော ထူးချွန်ဘွဲ့ကြို ကျောင်းသားများအား ကျောင်းလခ (၁၀၀)% အထိ၊ ထူးချွန်ဘွဲ့လွန် ကျောင်းသားများအား ကျောင်းလခ (၅၀)% အထိကို ကျောင်းသားတစ်ဦးစီ၏ အရည်အချင်းပေါ်မူတည်၍ စိစစ်အကဲဖြတ် ရွေးချယ် ပေးအပ်ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

စုစုပေါင်းပညာတော်သင် ဆု အရေအတွက် (၅၀)ကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သွားမည် ဖြစ်ပါသဖြင့် ဘွဲ့ကြိုကျောင်းသား/သူများ၊ ဘွဲ့လွန်ကျောင်းသား/သူများသည် **မေလ (၂၅)ရက်** နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ e-mail ဖြင့် ဖြစ်စေ၊ ဖုန်းဖြင့်ဖြစ်စေ လျှောက်ထားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။

အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုသိရှိလိုပါက ဖုန်းနံပါတ် ၀၁-၅၀၇၁၅၁/၅၂ တို့ကို ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

### YANGON

Block-10, Phase-3, MICT Park, လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
Ph: 01-507151/52

### MANDALAY

B 15/16 ၊ ၆၆လမ်းနှင့် သင်္ဃာတန်းလမ်းထောင့်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။  
Ph: 09-783800062/63/64





ကြေးမုံ

# Delicious Restaurant

## Dim Sum



# Restaurant

## Fillet & Vegetable Steam

ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော အစားအသောက်များကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် သုံးဆောင်နိုင်ပါသည်။

### One Potion Dinner



# 10% off

Exp: 30.6.17

အမှတ်(၁၅၅)၊ ဝေလေန္တာလမ်း၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ (ရတနာလမ်းနှင့် မေတ္တာလမ်းကြား) / Ph: 09 459947571, 09 459947572


**GOLDEN STAR**  
ကျိုက်ထီးရိုး(နေ့စဉ်)  
ချောင်းသာ (နေ့စဉ်)  
ငွေဆောင် (နေ့စဉ်)  
Ph: 209200, 544383, 430480

---


**ကားမိုဗို**  
Alphard, Hiace ၉/၁၃/၁၅/၂၀/၂၅/၂၉/၃၃/၄၅ ဝယ်ယူကုန်ပစ္စည်းကို ဝယ်ယူစဉ်အမျိုးမျိုး အတွက် ယာဉ်ပိုင်ရှင်များ ကိုယ်တိုင်ချိတ်ဆောင်ပေးနိုင်ပါသည်။  
Ph: 09795549249, 0954181609-795546884

---

**ကိုသန့်ဇင်**  
CAR RENTAL  
ကားမိုဗိုဝယ်ယူစဉ်အချိန်ပိုင်းငှားသည်။  
ယာဉ်ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်ပါ။  
09-43117680, 09-5059821



ရေသို့ လှမ်းချီ မြန်မာမြည်



# သောကြာနေ့တိုင်းမှာ

ငွေဖြည့်ပြီး

# အပိုဆု

ရယူလိုက်ပါ။

ငွေဖြည့်ပမာဏ	ငွေဖြည့်ကတ်ဖြင့် (အပိုဆု)	E-Topup ဖြင့် (အပိုဆု)
500 Ks	---	20 MB
1,000 Ks	15 MB	40 MB
3,000 Ks	90 MB	160 MB
5,000 Ks	160 MB	300 MB
10,000 Ks	420 MB	800 MB

MPT ၏ ဆွေသဟာ (သို့မဟုတ်) ရှယ်ပြော အစီအစဉ်ရယူထားသော Prepaid GSM/WCDMA ဝိုင်းစနစ် အသုံးပြုသူများအားလုံး ဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

Data အပိုဆုများကို ငွေဖြည့်သွင်းသည့် သောကြာနေ့မှစတင်၍ တနင်္ဂနွေနေ့အထိ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

**ယမင်းသ**  
ဝရံစဉ်အမျိုးမျိုးနှင့် မြို့တွင်း၊ မြို့ပြင်၊ လချပ်ငှားရန် ကားမိုဗိုရိုပါသည်။  
ယာဉ်ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။  
09 5174914, 09 5136421

23

မဆလာ

(ဖောက်ဖျက်ခြင်း) အမှတ်(၁၃၀)၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
ဖုန်း - ၀၀ - ၅၄၆၃၂၂၊ ၀၉၇၃၀၀၇၆၄၈၊ ၀၉၈၆၃၆၇၆၅၊ ၀၉၂၅၃၄၉၉၂၆

ကျိုလီယာမတ်စလင်မ်သာသနာ့ရန်ပုံငွေအဖွဲ့ မှကြီးမှူး၍ မျက်စိခွဲစိတ်ရန်လိုအပ်သော ချိုတူသူ လူမျိုး၊ ဘာသာမရွေးအား

👁️ အခမဲ့ ခွဲစိတ်ကုသပေးနေပါသည်။ 👁️

နေရာ ➢ မေတ္တာဆေးခန်း (အဖွားများသုခရိပ်သာ) အမှတ် ၁၊ သုခလမ်း၊ ခ-ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်။

အချိန် ➢ အပတ်စဉ်သောကြာနေ့ ၂:၀၀ နာရီမှ စတင်စမ်းသပ်ကုသပေးပါသည်။

ဖုန်း ➢ ၅၇၇၄၇၃၊ ၈၅၅၁၁၉၁၊ ၀၉ ၇၃၁၃၇၅၃၂၊ ၀၉ ၇၉၇၅၄၂၅၉၀

၁၈-ကြိမ်မြောက်

ပညာဒီန အခမဲ့ ကွန်ပျူတာသင်တန်းများ

Windows, Microsoft Office, PageMaker, CorelDraw, E-mail, Internet, Adobe Photoshop, Adobe Illustrator, Adobe InDesign, A+Hardware

ပညာဒီန အခမဲ့ အင်္ဂလိပ်စာသင်တန်းများ

Basic English Level I, II, English 4 Skills, IELTS(Preparation Course) Grammar Foundation, English for Business

၁၈-ကြိမ်မြောက်

ပညာဒီန အခမဲ့ စက်ချုပ်/မော်တာစက်ချုပ်သင်တန်းများ

၁-၆ - ၂၀၁၇ သင်တန်းစဉ်။ လူမျိုး၊ ဘာသာမရွေးတက်ရောက်သင်ယူနိုင်ပါသည်။

သင်တန်းတည်နေရာ

ကျိုလီယာမတ်စလင်မ်သာသနာ့ရန်ပုံငွေအဖွဲ့မှဦးစီးသော အဖွားများသုခရိပ်သာ

အမှတ်(၁)၊ သုခလမ်း၊ ခ-ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
ဖုန်း- ၅၇၇၄၇၃၊ ၈၅၅၁၁၉၁၊ ၀၉ ၇၃၁၃၇၅၃၂၊  
၀၉ ၇၉၇၅၄၂၅၉၀၊ ၀၉ ၇၉၇၅၄၂၅၉၀

MPT ၏ ဆွေသဟာ (သို့မဟုတ်) ရှယ်ပြော အစီအစဉ်ရယူထားသော Prepaid GSM/WCDMA ဝိုင်းစနစ် အသုံးပြုသူများအားလုံး ဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

Data အပိုဆုများကို ငွေဖြည့်သွင်းသည့် သောကြာနေ့မှစတင်၍ တနင်္ဂနွေနေ့အထိ အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက  
www.mpt.com.mm | www.facebook.com/mptofficialpage | MPTOFFICIAL

CALL CENTER **106** | call free 24 hours everyday

21 AD FOR BILLBOARD ADVERTISING

YAN GON	(Pan So Dan Bridge / Ka Bar Aye Road)
PYIN OO LWIN	(Man Da Lay - Lar Sho Hiway)
PYI	(Yan Gon - Pyi Hiway / Pyi - Aung Lan Junction)
NAY PYI DAW	
SA GAI	(Man Da Lay - Mon Ywar Hiway)
LAR SHO	
TAUN NGU	(Yan Gon - Man Da Lay Hiway)
MATE HTE LAR	(Kyauk Pa Down Hiway)
YAN GON - MAN DA LAY HIWAY	
MON YWAR	

KING MAKER

282 (1F), 39 STREET, KYAUK TA DAR TOWNSHIP, YANGON.  
☎ 377093 ☎ 240563 ☎ 09 73043672 ☎ 09 73200189 ☎ 09 73200201  
www.21advertising.net

ဝီစီမိုဘိုင်း မျိုးကွဲတွေ ကြွယ်စေဖို့ သဘာဝတောတွေ ထိန်းသိမ်းဖို့



ကြေးမုံ



သီတဂူဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ဉာဏ်သရ မထေရ်မြတ်ကြီး၏ ဦးဆောင်လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ဆောက်လုပ်သော အဘိဓမ္မာဗိမာန်တော်ပစ္စယထုပ်တွင် စံတော်မူမည့် စကျင်ကျောက်ဖြူသားဆင်းတုတော်နှင့် ဘုရားစန်းကုန်ကျ စရိတ်မှာ ကျပ်သိန်း(၃၀၀၀)ကျော် ကုန်ကျမည်ဖြစ်ပါသည်။ စကျင်ကျောက်ဖြူသားဆင်းတုတော်နှင့်ပလ္လင် အတွက် အလှူရှင်ရရှိပြီးဖြစ်ပြီး ဗုဒ္ဓဝင်ဖွားပွင့်၊ဟောစံ စကျင်ကျောက်သားနံရံတစ်ချပ်လျှင်ကျပ် သိန်း(၅၀၀) ဖြင့် အဆိုပါနံရံလေးချပ်အတွက် အလှူရှင်များအား လှူဒါန်းနိုင်ပါရန် တိုက်တွန်း နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့၊ အဘိဓမ္မာပြန့်ပွားရေးအသင်းကြီး(၅ထပ်ခွဲအဘိဓမ္မာဗိမာန်တော်ကြီး အသစ်ဆောက်လုပ်မှု အလှူငွေစာရင်း) အမှတ် (၄၉/၅၁)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဖုန်း- ၀၉ ၇၈၅၅၅၆၆၈၅၊ ၀၉ ၅၂၄၂၄၆၈၊ ၀၉ ၂၅၀၀၈၃၀၆၉ စဉ်

**အလှူရှင်အမည်** **အလှူငွေကျပ်**

၁။ အဖိုး ဦးစံဖေ + အဖွား ဒေါ်ဒေါ်တင်၊ ဖခင် ဦးစိုးလှိုင်+မိခင် ဒေါ်ကြည်ကြည်လှိုင်၊ အစ်ကိုကြီး ဦးဌေးလှိုင် (၇၀၀) သိန်း  
တို့အား ရည်စူး၍ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်နေ (အဘိဓမ္မာဗိမာန်တော်)ဒေါက်တာဒေါ်မိမိလှိုင်၊  
ဒေါက်တာနီနီလှိုင်။ (စကျင်ကျောက်သား ဘုရားဆင်းတုတော်နှင့်ပလ္လင်အလှူရှင်)

၂။ ဦးခင်ညွန့်+ဒေါက်တာဒေါ်ခင်ဝင်းရွှေမိသားစု(ကမ္ဘာအေး၊မရမ်းကုန်းမြို့နယ်။(ဒု-အကြိမ် သိန်း(၅၀)အပါအဝင်) (၁၀၀) သိန်း

၃။ ဦးကျော်စိုးဝင်း+ဒေါ်လှလှတင်၊ သားမောင်သက်ထူးဇော်၊ မောင်ရဲလင်းထက်၊ သမီး မငြိမ်းအိအိခိုင်မိသားစု (၁၀၀) သိန်း

၄။ ဦးအောင်ထွန်း၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်။ (ကြွေးပြားအလှူရှင်) (၆၀) သိန်း

၅။ ဒေါက်တာ ဦးဝင်းရွှေ+ ဒေါ်အေးအေးသက်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်။ (ဒုတိယအကြိမ် (၅)သိန်းအပါအဝင်) (၃၀) သိန်း

၆။ Myanmar SUC Steel Tank Co.,Ltd. (7000 Litre Water Tank) (၁) လုံး (၂၅-၂) သိန်း

၇။ ဒေါက်တာဦးသန်းထွန်းအား ရည်စူး၍ ဇနီးဒေါက်တာတင်တင်အောင်၊သားကြီး မောင်ကျော်စိုးသူ+မမေသက်ရှိန်  
သားငယ် ကျော်ကျော်ထွန်း၊ ဒေါက်တာမင်းမင်းဇော်+သမီးကြီးဒေါက်တာစိုးသစ်စံ၊  
မောင်မင်းသော်အောင်+သမီးငယ် မပွင့်ကေခိုင်။ (ကြွေးပြားအလှူ(၉)သိန်းနှင့် ဘုရားစန်းအလှူ (၇)သိန်း)

၈။ ဖခင်ဦးရန်ဝင်း + မိခင်ဒေါ်စန်းကြည်တို့အား ရည်စူး၍ သမီး မိမိချင်း၊ တတိယအကြိမ် (၅)သိန်းအပါအဝင် (၁၅) သိန်း

၉။ ဒေါက်တာ ခင်မောင်ထွေး+ ဒေါက်တာတင်တင်ဝေ မိသားစု U.S.A (၁၃) သိန်း

၁၀။ ဦးသိန်းဝင်း+ဒေါ်နီလာ၊သားအောင်မြတ်ဝင်း၊သက်နိုင်ဝင်း၊ကျော်ဇော်ဝင်းမိသားစု(Diamond Star Jewellery) (၁၂) သိန်း

၁၁။ ဦးတင်ထွန်းအောင်+ဒေါက်တာပြုံးပြုံးဟန် မိသားစု။ (ကြွေးပြားအလှူရှင်) (၁၂) သိန်း

၁၂။ (ဦးဒီပိုး+ဒေါ်အေးစိန်)၊သား(ကိုညို၊ကိုစိန်မြင့်)တို့အား ရည်စူး၍ ဒေါ်အုန်းမြင့်၏အလှူ။ သံလမ်း၊လှိုင်မြို့နယ်။ (၁၀) သိန်း

၁၃။ MR.SHIZUO KATODA ဦးကျော်ဆွေ+ဒေါ်သင်းသင်းနိုင်၊ မြေးဦး TENSIN KATODA မောင်အောင်ဆန်းဦး၊ (၁၀) သိန်း  
အမှတ် (၁၁၁)၊ အနောက်ခြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်း၊ ကျိုက္ကဆံရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။

**အသက် ၅ နှစ်မှ ၁၄ နှစ် အရွယ် ကလေးငယ်များအတွက် တစ်ဖုတ်ခြားသည့် ဝနေ၊ တနင်္ဂနွေ အင်္ဂလိပ်စာ အစီအစဉ်**

**GETC** building a better future

Cambridge University အသိအမှတ်ပြု  
**Cambridge English** Exam Preparation Centre

CELEBRATING OUR 10th ANNIVERSARY 2007-2017

**Starting Date : 3rd June**

ဝမ်းချောင်း: 09282983774/ 5    လှိုင်: 01-530097, 09254148005    တာမွေ: 01-548590, 09254148006    အင်းစိန်: 09259822226/ 7    မြောက်အုပ်(၃၄ရပ်ကွက်): 09259822220, 09420633337

**WISE College** Management Group Certificate Course **WISE College**

သင်တန်းများ အတွက်သင်တန်းသားများစတင်လက်ခံနေပါပြီ။

**1.Group Certificate in Business Administration တွင် ပါဝင်သော Management Certificate Course များမှာ -**

1. Certificate in General Management
2. Certificate in Human Resource Management
3. Certificate in Marketing Management

သင်တန်းကာလမှာ တစ်ပတ်လျှင် ၃ ရက်ဖြင့် (၂)လကြာမြင့်မည်ဖြစ်ပြီး ကြာသပတေး၊သောကြာ၊ တနင်္ဂနွေနေ့ ညနေ (6:00 မှ 8:00)အချိန်အတွင်းသင်ကြားပေးပါမည်။

**2.Group Certificate in Certified Project Management တွင် ပါဝင်သော Management Certificate Course များမှာ -**

1. Certificate in Project Management
2. Certificate in Human Resource Management
3. Certificate in Marketing Management

သင်တန်းကာလမှာ တစ်ပတ်လျှင် ၃ ရက်ဖြင့် (၂)လကြာမြင့်မည်ဖြစ်ပြီး သောကြာ၊စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့ ညနေ (6:00 မှ 8:00)အချိန်အတွင်းသင်ကြားပေးပါမည်။

ဘာသာရပ် အင်အားစွမ်းအား သင်တန်းကြေး 50% ကင်းလွတ်ခွင့် ရရှိမည်ဖြစ်သောကြောင့် သင်တန်းကြေး 150,000Ks သာကျသင့်ပါမည်။မိမိ နှစ်သက်သော ဘာသာရပ်ကို လည်းရွေးချယ် တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

သင်တန်းပြီးဆုံး အောင်မြင်သူများသည် သက်ဆိုင်ရာ Certificate (၃) ခု နှင့်အတူ Group Certificate (၁) ခုအား ထပ်မံရရှိမည်ဖြစ်ပါပြီ စုစုပေါင်း Certificate (၄)ခုရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ဘာသာရပ်တစ်ခုချင်းစီ အနေဖြင့်လည်းတက် ရောက်သင်ကြားနိုင်ပါသည်။ (04.06.2017)တွင်စတင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းများစတင်လက်ခံနေပါပြီ။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက - WISE College Facebook Page - WISE - Professional Diploma WISE College ShweGoneDine Campus:Room (1009 A/B)၊ ၁၀လွှာ၊ ယုရန်တောင်၊ ရွှေဂုံတိုင်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းနယ်၊ ၀၉ - ၂၅၅၇၂၃၃၈၀၊ ၀၉ - ၄၂၁၅၅၄၆၂။

**50% Off for All Subject Enrollment**

**ပြန်ဟပြည်တွင်ပထမဦးဆုံးစတင်သော**

Since 1996 **Home** Think of Home, Think of Home

**ပါဏး အစားထိုး ကြမ်းသင်း မိုးရာသီ Promotion**

**ကြမ်းခင်း ၃ ကျင်း ဝယ်ရအောင် Shelf ၁ ပုံနဲ့ လက်ခံသော်**

**GRADE A,B,C,D** စစ်မှန်မှုကို စက်ဖြင့် အစဉ် လက်တွေ့ စစ်ဆေးပေးပါသည်။

- \* Grade A,B,C,D အစစ်များသာလျှင်ပါသည်
- \* ထူးချွန် အနိမ့်ဆုံး ၂ အမြင့်ဆုံး အထိရှိပါသည်
- \* လျှားထပ်ယူလိုသူများအတွက် အထူးထူးချွန်

အမှတ် F. (2~8) ၀-ထပ်၊အောင်ဆန်းကွင်း (ပြောက်ဘက်တန်း)၊မင်္ဂလာတောင်ညွန့်၊ရန်ကင်း။

အမှတ် (11)၊ မင်းကြီးလမ်း၊ အင်းစိန်ဆေးရုံအနီး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း။

**HOTLINE: 09-79 700 70 70**

09-79 700 70 80

**ထိပ်တန်း အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း**

မြို့တွင်း / နယ်စား: 09-254256969

09-971322259

**Young Chi Thit Lin Moving Service Co., Ltd**

**ရောင့်ခြည်သစ်** (ခေင်း)

**အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေ့ ဝန်ဆောင်မှု ကုမ္ပဏီ** (မြို့တွင်း / နယ်စား)

No.194, Myayamon Water Front Villa, Lay Doung Kan Road, 26 Qtr. South Dagon. yaungchithitmoving@gmail.com

09 450454771, 09 450454772, 09 450454773

**ချိုမြိန်သော လက်စားချေခြင်း**

စိုင်းစိုင်းခမ်းလှိုင်၊ ရွှေမှုရတီ၊ ခင်ဝင့်ဝါ

ဟန်လင်း၊ ဆန်း၊ မုတ်၊ ထွန်းထွန်းဝင်း၊ စိုးမိုး၊ ကြည်၊ ခင်မိုးမိုးခေ၊ ဦးဝင်းမြိုင်၊ ဇော်လှလှမိုး၊ ရှည်၊ ဇော်ဝင်းထွန်း၊ ခင်ခင်ဝေ၊ ဘုထက်ကုဇလ၊ မင်းတု

အချစ်ရယ် အမုန်းရယ် သူငယ်ချင်းသံယောဇဉ်ရယ် ပွတ်တိုက်ထိရမိတဲ့အခါ...

**၁၉-၅-၂၀၁၇ နေ့မှစ၍**

ရန်ကင်း - ရွှေဆောင်၊ မင်္ဂလာ (သိမ်ကြီး)၊ မင်္ဂလာစံပြ (ဘုန်းကြီးလမ်း)၊ မင်္ဂလာမုန်းပွင့် (လှည်းတန်း - စိရိပုဗ္ဗိ)၊ မင်္ဂလာဝိရာ (လှိုင်သာယာ)၊ JCGV (Junction City)၊ JCGV (Mawtin)၊ JCGV (Square)၊ Red Radiance (လှည်းတန်း)၊ နဝအေး၊ မဟာမြိုင်၊ ရွှေဟိုရီ၊ မြန်မာ့တော်၊ တန်သာယာ (မြောက်ဥက္ကလာ)၊ မြတ်သာ (သန်လျင်)၊ PARADISO Cinema (မော်ဘီ)၊ မန္တလေး - မြို့မ၊ မန်းနေပြည်တော် (ဆင်းတန်း)၊ JCGV၊ မြို့ကုန်ရောင်း၊ မကွေး - မင်္ဂလာစံပြ၊ ပြည် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ၊ ပဲခူး - မင်္ဂလာ ICON၊ တောင်ငူ - New 3D၊ နေပြည်တော် - JCGV၊ အောင်သပြေ၊ ဇေယျာသီရိ၊ ပုသိမ် - ရွှေပြည်တော်၊ ဘားအံ - တက်နင်း၊ ဦးဆောင်ပန်း၊ မော်လမြိုင် - JCGV၊ မြိတ် - မြိတ်မင်္ဂလာ၊ Hello၊ တောင်ကြီး - မြသုစ၊ ပြင်ဦးလွင် - Movie Planet၊ ရယ်ရီလွင် လားရှိုး - သီတာအေး၊ သိန်းထိုက်၊ အောင်သီရိ၊ ဗန်းမော် - စတာ၊ ရေနံချောင်း - ရတနာ၊ မိတ္ထီလာ - ဝရင်၊ ပခုက္ကူ - သီတာ၊ မုံရွာ - PARADISO

**အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံများတွင် တစ် ခြိုင်တည်း ပြသိ။**





# ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေထီ ဆုမဲများ တိုးမြှင့်ရန် ဆောင်ရွက်နေ

ရန်ကုန် မေ ၁၈

ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေထီဆုမဲများကို တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ပေးရန် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်တွင်း အခွန်များဦးစီးဌာန အောင်ဘာလေထီဆုမဲဌာနမှ သိရသည်။

လက်ရှိတွင် ကျပ် ၅၀၀ တန် အောင်ဘာလေထီဆုမဲများကို အမြင့်ဆုံးဆု ကျပ်သိန်းတစ်သောင်းအပါအဝင် ကျပ်သိန်းငါးထောင်စု တစ်ဆု၊ ကျပ်သိန်းတစ်ထောင်ဆု တစ်ဆု၊ ဆုတစ်ဆုချင်း စနစ်တွင် ကျပ်သိန်းတစ်ရာဆု၊ ကျပ်သိန်းငါးဆယ်ဆု၊ ကျပ်ဆယ်သိန်းဆု၊ ၆၀၀ ဆာဆာပဒေသာဆုမဲစနစ်တွင် ကျပ်သုံးသိန်းဆု၊ ကျပ်နှစ်သိန်းဆု၊ ကျပ်တစ်သိန်းဆု၊ ကျပ်ငါးသောင်းဆုတို့ဖြစ်ပြီး ထိလက်မှတ် ရောင်းချခဲ့ သည့်အပေါ်မူတည်၍ ထိလက်မှတ်စာအုပ်ရောင်းရငွေပေါင်းမှ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ထိဆုငွေအဖြစ် ခွဲဝေပေးရာ ဆုမဲပေါင်းတစ်သိန်းဝန်းကျင်ခန့် ပေးအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ ဆုမဲများခွဲဝေပေးအပ်လျက်ရှိရာတွင် အမြင့်ဆုံးဆု ကျပ်သိန်း တစ်သောင်းဆုအပြင် ကျပ်သိန်း ငါးထောင်ဆု နှစ်ဆုခန့်၊ ကျပ်သိန်း သုံးထောင်ဆု သုံးဆုခန့်၊ ကျပ်သိန်း တစ်ထောင်ဆုတို့အပြင် ဆုမဲများကို ၆၀၀ဆာဆာပဒေသာမြှင့်ပေးအပ်သွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်ဟု အောင်ဘာလေ ထီဆုမဲဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းထွန်းအောင်က ပြောသည်။

“ထိဆုမဲတွေကို ပီရမစ်ပုံစံမျိုးနဲ့ အပေါ်က ဆုကြီးကနေ အောက်မှာ ဆုမဲတွေ ၆၀၀ဆာဆာပဒေသာမြှင့်ပေးအပ်ဖို့ ရည်ရွယ်ထားပါတယ်။ အကွရာ အလုံးရေတိုးတာနဲ့အမျှ ထိဆုမဲတွေကိုလည်း တိုးမြှင့်ပေးအပ်မယ်။ နောက် လာမယ့် (၄)ကြိမ်မြောက် **စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၅ သို့ \***



မဟာယူနိုက်တက်နှင့်ရတနာပုံအသင်း ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

# ရတနာပုံအသင်း ကွာတားဖိုင်နယ်တက်

ရန်ကုန် မေ ၁၈

၂၀၁၇ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရှုံး/ထွက် ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယအဆင့် စတုတ္ထနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်း က ကျင်းပသည်။

(အောင်ဆန်းကွင်း)

ရတနာပုံ - ငါးဂိုး  
မဟာယူနိုက်တက် - ဂိုးမရှိ

နာမည်ကြီး ကစားသမားများ အစုံအလင်ပါဝင် လာသည့် ရတနာပုံအသင်းသည် မဟာယူနိုက်တက် အသင်းကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ယူပြီး ကွာတားဖိုင်နယ် တက်ရောက်သွားသည်။ ရတနာပုံအသင်းသည် ဂိုးပြတ်အနိုင်ရခဲ့သော်လည်း မဟာယူနိုက်တက် အသင်း၏ ရုန်းကန်မှုကြောင့် မိနစ် ၆၀ ကျော်အထိ ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရသည်။

ရတနာပုံအသင်းသည် ပထမတန်းအသင်းနှင့် တွေ့ဆုံသော်လည်း အမာခံကစားသမား အစုံအလင် ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့သည်။ မဟာယူနိုက်တက်အသင်း နည်းပြချုပ် ဦးဇော်လင်းထွန်းသည် ကစားသမားဘဝ နောက်ဆုံးကစားခဲ့သော ရတနာပုံအသင်းနှင့် ပြန်လည်တွေ့ဆုံသောပွဲတွင် အတောင့်တင်းဆုံး **စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၅ သို့ \***



# နန်စီပွန်ကျောက်စိမ်းလုပ်ကွက်၌ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရက လုပ်ငန်းစဉ် လေးရပ်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်

ခန္တီး မေ ၁၈

ခန္တီးမြို့နယ် နန်စီပွန်ဒေသ မကျန်ခကျောက်စိမ်း လုပ်ကွက်ဖြစ်သည့် မြန်မာအင်ပီရီရယ်ဂျိတ်ကုမ္ပဏီတွင် မေ ၁၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက ရေမဆေးကျောက်ရှာ သူများနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်ယူထားသူများကြား ရုန်းရင်း ဆန်ခတ်ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ မေ ၁၈ ရက်မွန်းလွဲပိုင်းအထိ အတည်ပြုသတင်းအရ ရေမဆေးကျောက်ရှာသူ သုံးဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး မြန်မာအင်ပီရီရယ်ဂျိတ်ကုမ္ပဏီ၏ မီးရှို့ခံရ သောဆီလောင်ကန်အရေအတွက်သည် ဂါလန် ၁၃၀၀ ဆုံ ၃၈ လုံးဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့၏အတည်ပြုထုတ်ပြန်သောသတင်းအရ သိရသည်။ သေဆုံးသူ ရေမဆေးကျောက်ရှာသူသုံးဦးသည် ဟုမ္မလင်း မြို့နယ် ကြက်ရှာရွာ၊ ယင်းမာပင်မြို့နယ် ကျောက်မော်ရွာ

နှင့် နန်ဖီးလင်းချောင်းဝရွာတို့တွင် နေထိုင်သူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ တရားမျှတမှုရှိရေးနှင့် ကုမ္ပဏီ နှင့် ရေမဆေးကျောက်ရှာသူများအကြား ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှု ဖြေရှင်းရန်အတွက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ကြေညာချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ခန္တီးမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ မေ ၃၀ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ရေမဆေးကျောက်ရှာဖွေ သူများထွက်ခွာရန်နှင့် ကုမ္ပဏီများ၏ကျောက်တူးဖော် နေမှုများ ရပ်ဆိုင်းထားရန်ဆိုသောအချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် ဒေသန္တရတားမြစ်မိန့်ပုဒ်မ ၁၄၃ ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာပြီးနောက် မေ ၁၆ ရက်မှ စတင်ကာ **စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ သို့ \***

# BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY